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Bude Černilov
městskou částí Hradce Králové?

 „Ty tam často chodíš, co o tom víš?“ (tzn. na 
OÚ). Na tuto otázku jsem žádán o odpověď několikrát 
v týdnu nejen od občanů Černilova. Otázku občas oživí 
i relace v oblastním vysílání televize či v rozhlasu. Na 
těch, co se ptají, je vidět obava, jak by nás tahle událost 
postihla. Kdekdo už ví, že byl Černilovu nabídnut 

grant na rekonstrukci lidové školy umění, peníze na další fotbalové 
hřiště (což by bylo přínosem jen pro velmi malou část obyvatel), 
městská doprava (aby ty dnešní autobusové spoje mohly soutěžit, kdo 
pojede prázdnější). Samozřejmě jsou zde i obavy ze zdražení poplatků, 
komplikací s různými úředními záležitostmi. (Zřejmě bychom mohli 
zapomenout i na užívání znaku Černilova). A co známé přísloví „když 
ptáčka lapají, pěkně mu zpívají“? O tom by mohli vyprávět obyvatelé 
Slatiny. Slibů od města nebylo málo, ale …
 Domníváme se, že by obyvatelé Černilova měli být blíže 
informováni zastupitelstvem obce, a tudíž jsme požádali starostu 
pana ing. Javůrka o zveřejnění stavu jednání v této záležitosti 
v našem Zpravodaji.

V. P.

Zprávy z radnic

OBEC ČERNILOV
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Zprávy z černilovské radnice.

 Zasedání OZ se konalo těsně před odevzdáním Zpravodaje do 
tisku a v podstatě mělo za úkol provést průběžné hodnocení letošního 
roku a provedení drobných změn v rozpočtu. 
 O čem se však chci zmínit je mediálně neustále probírané 
připojení Černilova a Předměřic k Hradci Králové.

 Pravdou je, že Město Hradec Králové potřebuje dosáhnout 100 tisíc 
obyvatel, což by z hlediska dnešních zákonů znamenalo posun do jiné 
velikostní kategorie pro rozdělování celostátního výnosu daní a tudíž větší 
příjem řádově ve stovkách milionů. Hradec Králové se rovněž potřebuje 
rozvíjet. Na jih to moc nejde, tam jsou Pardubice a Novohradecké 
lesy, na severozápad je asi rozvoj limitován připravovanou rychlostní 
komunikací, je tu však severovýchod. Proto celkem logicky Hradec 
Králové hledá „dušičky a nové území“ a v tomto kontextu se 
uskutečnily v Černilově dvě neformální návštěvy bývalého primátota 
ing. Oldřicha Vlasáka a nynějšího ing. Otakara Divíška.  Šlo o jediné, 
pokusit se předběžně definovat nějaké podmínky, za jakých jsme 
ochotni diskutovat o připojení k Hradci Králové. 
 Naše stanovisko bylo následující: pokud zůstane v Černilově 
zachována samospráva v maximální možné míře dané zákonem 
(městská část se svým zastupitelstvem, se svými financemi, které by 
byly na občana stejné jako v HK), pak jsme ochotni jednat, neboť by to 
byla možnost jak do naší obce dlouhodobě nasměrovat finanční toky. 
Potom lze zvažovat určitou ztrátu suverenity za každoroční zvýšení 
příjmů, dle mých skromných propočtů minimálně 5 mil. Kč. Shodli 
jsme se i na tom, že zastupitelstva by nejdříve diskutovala vzájemný 
vztah, nechali bychom vše prověřit právníky a takto připravená 
záležitost by byla předmětem místního referenda v Černilově. 
 Rozešli jsme se s tím, že Město HK prostřednictvím svých právníků 
a vedoucích úředníků připraví podklady pro jednání. Koncem dubna 
jsme byli pozváni na Magistrát, kde jsme se dověděli, že na základě 
rozhodnutí politické reprezentace jsou zástupci Města HK pověřeni vést 
jednání tak, že zůstane zachována celistvost města, tudíž žádné městské 
obvody. To by znamenalo konec jakékoliv samostatnosti Černilova. 
Nám bylo jasné, že tudy cesta nevede. Dohodli jsme se však, že je 
to jednání neoficiální, nebudeme z něj dělat výstupy pro média a pro 
zastupitelstvo, které je jediné oprávněné v této věci rozhodovat bude 

připraven písemný materiál. Ten jsme obdrželi 15. 7. a potvrdil, že se 
jedná o zánik samostatné obce. Tento dokument jsme projednali v Radě 
a zamítavé stanovisko jsem oznámil v dopise panu primátorovi. Velmi 
mě proto překvapil článek Evy Jouklové v královéhradecké RADNICI, 
kde líčí připojení Předměřic a Černilova naprosto optimisticky, jako 
téměř hotovou věc.

 Hradec Králové je náš větší soused se kterým chceme a dokonce 
musíme dobře vycházet. Většinou jsme se tam narodili, vychodili 
nějakou školu či učiliště, dojíždíme tam za prací, do různých institucí 
a zdravotnických zařízení. Že se však výše uvedeným způsobem 
určitě nesloučíme, budiž Vám čtenářům na vědomí dán výsledek 
hlasování ze včerejšího zasedání zastupitelstva - z deseti přítomných 
deset proti.

Ing. Stanislav Javůrek, starosta

Komplexní pozemkové úpravy v Černilově

 V Černilově v sokolovně se dne 22. 9. 2005 uskutečnilo 
„Závěrečné projednání Komplexních pozemkových úprav“.
 Smyslem tohoto jednání již nebyla diskuse jak a co  ještě změnit, 
(již se potřebná většina vyslovila pro toto uspořádání pozemků), nýbrž  
seznámení všech zainteresovaných s již hotovým projektem a postupem, 
jak se k němu dospělo.
 Přítomné přivítal starosta, a to jak vlastníky půdy a sbor zástupců 
vlastníků, tak pracovníky Pozemkového úřadu,  zpracovatele projektu 
KPÚ, tj. firmy GON Hradec Králové a Agroprojekce Vysoké Mýto. 
S radostí jsme přivítali i autora povedených ekologických staveb, 
především rybníků v celém okolí, ing. Pavla Trávníčka.
 O legislativním rámci KPÚ pohovořil ředitel Pozemkového úřadu 
ing. Radomír Tylš a na něho navázala ing. Vladimíra Dohnalová, která 
měla KPÚ Černilov po celou dobu na starosti. Za pomoci fotografií 
ukázala přítomným celou historii pozemkových úprav a staveb cest 
a Biocentra Kaltouz. Dále seznámil přítomné s vytyčováním území, 
změnou katastrálních hranic a tvorbou nových map geodet, ing. Vladimír 
Zika. Pan Josef Šplíchal, který převzal (ze zdravotních důvodů) 
vedení projekčního týmu Agroprojekce po ing. Trávníčkovi, předvedl 
přítomným tvorbu nárokových listů - tj. soupisu všech pozemků a jejich 
částí s kterými jednotliví vlastníci do úprav vstupují a celý ten poměrně 
složitý způsob vzniku návrhu nového uspořádání, kdy hlavním kritériem 
směny pozemků je cena (tj. bonita x výměra) a vzdálenost od obce. Tato 
kritéria musí být v předepsané toleranci, aby nikdo nebyl poškozen. Toto 
bylo také nejčastějším důvodem připomínek v průběhu projednávání 
s vlastníky, kteří většinou trvali na své původní výměře a nebrali ten 
důvod, že se dostali se svými pozemky do míst s lepší bonitou.
 Dále vystoupil předseda Sboru zástupců vlastníků ing. Nejman 
a seznámil přítomné s vlivem KPÚ na nájemní vztahy a daň 
z nemovitostí. Obě tyto záležitosti si po zapsání pozemkové úpravy do 
katastru nemovitostí budou muset vlastníci vyřešit. K zápisu do KN 
však dojde v nejlepším případě v polovině roku 2006, to znamená, že 
nájemní smlouvu i přiznání k dani na rok 2006 není třeba měnit.
 Po krátké, věcné diskusi zmínil ing. Javůrek určitou vizi do budoucna, 
neboť nyní končíme pouze etapu vyjasnění vlastnických vztahů, která 
teprve umožní realizaci dalších staveb jako záhumenní cesty s poldrem, 
cyklostezky z Hradce Králové a dalších ekologických staveb s použitím 
evropských financí. Následně  ing. Tylš jednání ukončil.
 Poděkování za vykonané dílo patří všem jmenovaným, celému 
Sboru zástupců vlastníků půdy ve složení ing. Václav Nejman, 
Václav Cejnar, Jaroslav Horák, Václav Vachek, Marie Hojná, Josef 
Dušek, Jiří Havelka, Miroslav Kudyvejs, Jiří Kupka, Josef Souček 
a Jaroslav Uhlíř, kteří se dle svých možností v osobním volnu 
účastnili řady jednání. Vzpomenout musím i pánů Zdeňka Marka 
a Josefa Kňourka, kteří se dokončení díla nedožili.
 Poděkování  patří i všem ostatním vlastníkům půdy, kteří 
k vyjednávání přistupovali se vstřícností a byli přístupní ke kom-
promisu, není totiž technicky možné vyhovět ve všem každému.

St. Javůrek

Navštivte webové stránky obce: www.cernilov.cz
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OBEC LEJŠOVKA
� Obec Lejšovka zakoupí pozemek pod prodejnou potravin od státu 

za cenu 20.100 Kč. Prodejnu vlastní obec již od roku 1995.
� Na valné hromadě Mikroregionu Černilovsko bylo rozhodnuto 

o vytvoření finanční rezervy 50 Kč na obyvatele. To pro obec činí 
8850 Kč. V rámci vyváženosti rozpočtu obce se peníze odeberou 
z položky opravy veřejných komunikací.

Ing. Václav Bartoň - člen komise pro sport a kulturu
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OBEC LIBRANTICE
Informace ze 17. veřejného zasedání

(26. 5. 2005)

Zastupitelstvo obce projednalo a schválilo:

� bezúplatný převod pozemků z vlastnictví České republiky do 
vlastnictví obce

� odkoupení pozemku (cesty) od p. J. Kašpara
� studenti SPŠ stavební vypracovali v rámci ročníkové práce studii 

čekáren v obci Librantice. Nejvíce se líbil projekt Lukáše Slaniny. 
Škola získá od obce sponzorský dar ve výši 4.000,-- Kč

� na zaměření lokality „U Zvoničky“ byla vybrána firma GEOPLAN.
� obec obdržela dotaci ve výši 112.000 Kč z Programu obnovy 

venkova na rekonstrukci místní komunikace
� do konce měsíce září bude zajištěna kolaudace záhumenní cesty
� výběrové řízení na cestu „K Trnkám“ vyhrála firma POPR

18. veřejné zasedání (1. 8. 2005)

� úprava rozpočtu o mimořádný členský příspěvek pro „Mikroregion 
Černilovsko“ ve výši 21.250,-- Kč (tj. 50,-- Kč na obyvatele)

� nové nařízení obce Librantice, které upravuje spalování tuhých 
paliv v obci dle zákona č. 86/2002 Sb., o ochraně ovzduší.

� souhlas s vybudováním plynové přípojky pro ordinaci Mudr. 
Adámkové, která se nachází v budově obecního úřadu

� před podepsáním je smlouva s Pozemkovým fondem ČR o bezúplatném 
převodu  pozemků, které budou následně zasíťovány a prodány jako 
stavební parcely

� prodej zastavěného pozemku a přilehlé zahrady (u okálu č.p.160), 
které jsou ve vlastnictví obce

SMRŽOV A HUBÍLES
Aktuality ze Smržova a Hubílesa

 Na veřejném zasedání obecního zastupitelstva  byla schválena 
další rozpočtová opatření a dále byly schváleny nákupy a výměny 
pozemků.

� V okolí kapličky ve Smržově se prováděly další stavební úpravy. 
Kaplička dostala novou fasádu. Zpevněné plochy okolo kapličky,   
zábradlí a schody byly vybourány a nahrazeny novými. Dále 
byla odkryta studánka, vyčištěna a znovu zakryta. Okolo nově 
vysázených stromků byla vysekána tráva a křoviny.  

� Pokračovaly práce na výstavbě dětských hřišť. Hřiště byla postavena 
ve Smržově na bývalé nádržce a v Hubílese na hřišti. Prolejzačky, 
houpačky, pískoviště a posezení pro maminky vybudoval pan 
Zdeněk Sedláček ml. z Hubílesa.  

� V Hubílese byla dokončena oprava chodníků u Šimkových. Mají 
se ještě dodělat opravy chodníků ve Smržově a s výstavba nových 
chodníků v nové zástavbě ve Smržově. 

� SDH Smržov spolu s Obecním úřadem Smržov pořádali v sobotu 
10. září v restauraci u koupaliště ve Smržově posvícenskou taneční 
zábavu. Hrála kapela Lyra klub, stejná jako na kácení máje. Účast 
nebyla velká, ale všem návštěvníkům se posvícenská zábava líbila.

OBEC VÝRAVA
 Na začátku září byla provedena celková rekonstrukce místní 
komunikace Malé strany. Opravu živičným povrchem prováděla 
fi. Colas, a.s. Nejvíce kvalitní povrch ocenili milovníci kolečkových 
bruslí.

POD ŠKOLNÍ STŘECHOU

Škola pro udržitelný život

 Nadace Partnerství a Středisko ekologické 
výchovy SEVER ve spolupráci s firmou Toyota 
Královéhradeckým krajem  a  Ekocentrem Palety 
vyhlásily společný grantový a asistenční projekt 
„Škola pro udržitelný život“.

 Posláním projektu je zlepšení prostředí obce a zapojení školy do 
života obce.
 Podmínkou projektu je zapojení co nejširšího okruhu lidí - obce, 
občanů, žáků, učitelů, sponzorů.
 Do projektu se  zapojila i naše základní škola. Z možností, které 
projekt nabízel, jsme vybrali úpravu okolí školy a nazvali ji „Krajina 
na dlani“.  Na školní zahradě vznikne postupně 7 stanovišť - přírodních 
společenstev s tématy - Městská zeleň, Ukázka travin, Babiččina 
zahrádka, Vodní svět, Lesní společenstvo, Ukázka bambusů a kryté 
venkovní posezení. Na každém stanovišti se budou nacházet živé 
rostliny, charakterizující dané téma. K rostlinám budou zhotoveny 
zatavené folie s příslušným popisem, informacemi a fotem každé 
rostliny, včetně její využitelnosti. Projekt bude sloužit výukovým 
účelům, ale též zvídavé veřejnosti.
 Z první grantové dotace, která byla škole v těchto dnech přidělena,  
vznikne ještě na podzim stanoviště „Městská zeleň“. Podílet se na 
jeho vzniku budou žáci a učitelé školy, obecní úřad.  Firma HANIŠ 
- srubové stavby se bude podílet jak dodavatelsky tak i sponzorsky. 
Celý projekt bude finančně nákladný. Velice bychom přivítali vstřícný 
přístup a sponzorskou pomoc černilovských podnikatelů. Jména 
případných sponzorů zveřejníme v příštím čísle Zpravodaje.

Pro  sponzorskou pomoc uvádím číslo účtu školy
181781749/0300, VS  01/2005

Mgr. Aleš Páv, ředitel školy

Cesty k vědění

Informace pro rodiče

Telefonní čísla: základní škola 495 431 118 
  mateřská škola 495 431 118
  bude přepojeno ústřednou

  školní jídelna 495 431 478 

 Webové stránky: www.cernilov.cz/skola
 E-mailová adresa: zs.cernilov@tiscali.cz
 Číslo účtu školní jídelny: 192 533 046/0300

Přestávky ve škole 1. stupeň 2. stupeň 

 8,45 - 8,55 8,45 - 8,55 
 9,40 - 10,00 9,40 - 10,00
 10,45 - 10,55 10,45 - 10,55 
 11,40 - 12,45 11,40 - 11,50
 13,30 - 13,40 12,35 - 13,20
 14,25   konec vyuč. 14,05 - 14,10
    14,55   konec vyuč.
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Úřední hodiny v kanceláři školy:

 Po 7,00  -  9,00  
 Út 7,00  -  9,00 12,00  -  14,00
 St 7,00  -  9,00 12,00  -  14,00
 Čt 7,00  -  9,00  
 Pá 7,00  -  9,00  
- vedení školy - po předběžné telefonické dohodě
- ped.pracovníci - o přestávkách, po předběžné tel. dohodě v od-

poledních hodinách
- výchovná poradkyně - konzultační hodiny - čtvrtek 15,00 - 16,00 hod., 

nebo po předběžné tel. domluvě

Prázdniny:
 podzimní 26. 10. - 27. 10. 2005 
 vánoční 23. 12. - 2. 1. 2006 
 pololetní   3. 2. 2006 
 jarní 20. 2. - 26. 2. 2006
 velikonoční 13. 4. - 14. 4. 2006
 hlavní 1. 7. - 1. 9. 2006

Pedag. rady: 1. 9. 2005 Rodič.schůzky: 20. 9. 2005 
  8. 11. 2005  15. 11. 2005 
  19. 1. 2006  10. 1. 2006 
  4. 4. 2006  11. 4. 2006 
  20. 6. 2006  6. 6. 2006

Pravidla sběru starého papíru
 Starý papír je nutno třídit do následujících skupin a převázat 
provázkem.      
 1. noviny, časopisy, knihy bez tvrdých desek
  (tvrdé desky nutno odstranit)
 2. sjetiny z počítače bez kopíráků    
 3. ostatní - karton, tvrdé desky z knih

 1. den 7,00 - 7,55 a 15,00 - 17,00 2. den 7,00 - 7,55

Termíny sběru: 13. 9. - 14. 9. 2005
  6. 12. -  7. 12. 2005
  7. 3. -  8. 3. 2006
  13. 6. - 14. 6. 2006
Sběr kaštanů: 22. 11. - 23. 11. 2005

Přijímací zkoušky

24. 4. 2006 - 1. kolo přijímacích řízení ke studiu na středních 
školách a nižších stupňů víceletých gymnázií 

15. - 30. 1. 2006 - talentové zkoušky na konzervatořích (přesný 
termín stanoví ředitel příslušné konzervatoře) 

9. 1. 2006 - talentové zkoušky do oborů vzdělání s talen-
tovou zkouškou

10. 2. - 11.2.2006 - zápis dětí do ZŠ Černilov   
10.3. - 11.3. 2006 - zápis dětí do MŠ Černilov   
24. - 25. 10. 2005 - ředitelské volno

Kroužky v letošním školním roce

Příjmení a jméno název kroužku třída termín konání 

Blatníková Kateřina Výtvarný 6.-9.r. Čt 14,35 - 15,20

Hladíková Petra Příprava 9.b Po 7,10
  k přij.zk. Čj 

Hlínová Jarmila Výtvarný  
  dovedné ruce 3.-5.r. St 13,30 - 15,30

Hofmanová Jana Mladý historik 6.-9.r. 4-5
    akcí za rok 

Hofmanová, Pešavová Dramatický 5.-9.r. Sudé Po 
    13,30 - 15,00

Pešavová Helena Výtvarný - šikulové 1.-2.r. Pá
    13,30 - 15,00 

Kovářová Iva Turistický 4.-6.r.   

Kubínová Iva Aj - procvičování 7. r. Út 7,10 

Kulhánková Petra Aj - procvičování 6.r. Út 7,10 

Petrovická Alice Příprava 
  k přij.zk. M 9.a Út 7,10

Příhodová Hana Gymnastika 2.-9.r. Po 13.30 

Příhodová Hana Ruský jazyk 6.-9.r. St 13.30 

Vávrová Jitka Anglický jazyk 3. r. St 12,00 

Vávrová Jitka Anglický jazyk 4. r. Čt 7,10 

Vávrová Jitka Anglický jazyk 5. r. Pá 7,10 

Volencová Eva Příprava 9.b Út 7,10
  k přij.zk. M 

Blatníková Kateřina Pletení košů 8.-9.r. Čt 15,30 

Kovářová Iva Anglický jazyk 1.-2.r. Út 7,20 - 7,45,  
    Čt 12,45 - 13,10 

Hofmanová, Pešavová Taneční kroužek 5.-9.r Liché Po
    13.30 - 15.00 

Ulrichová Zdeňka Příprava 9.a Po  7,10
  k přij.zk. Čj    
   
Kroužky zahájily činnost k 1. 10. 2005.

Příjmení a jméno název kroužku třída termín konání 

Dramatický kroužek při ZŠ Černilov
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 V minulém šk. roce zahájil na naší škole činnost 
dramatický kroužek. Navázal tak na bohaté tradice 
ochotnického divadla v naší obci. Vedení se ujaly 
paní učitelky Helena Pešavová a Jana Hofmanová.  
 11. června kroužek uvedl „Popletenou pohádku“, 
a to u příležitosti oslavy Dne dětí v sokolovně. 13. 6. 

vystoupili členové kroužku před očima diváčků z mateřské školy a 1. stup-
ně základní školy. A jaké bylo herecké obsazení?
 Princezna Adéla Kotyzová
 Čarodějnice Rampuše Verča Nováková
 Služebná Anička Denisa Matušková
 Pavučinka Lenka Kupková
 Můrka Olga Juríková
 Svědínka Zuzka Nováková
 Tetka Kateřina Pařízková
 Čarodějnice Háta Jana Hofmanová
 Čert Kokrhél Helena Pešavová

 Režie, kostýmy Jana Hofmanová
 Text, režie Helena Pešavová
 Kulisy Lenka Javůrková
 Kostýmy paní Nováková
 Pomocný personál, stavba kulis L. Pešava st.,
  L. Pešava ml.,
  Jakub György

Internet klub v Černilově

 Od 12. září mají všichni surfaři a počítačoví nadšenci naší školy  
možnost trávit mnohem více času na počítačích i na internetu, a to v 
Internet klubu s takto rozšířeným provozem:
 Pondělí 7 - 7,45 hodin 12,45 - 13,30 hodin
 Úterý 7 - 7,45 hodin 15,00 - 15,45 hodin
 Středa 7 - 7,45 hodin
 Čtvrtek  7 - 7,45 hodin 12,45 - 13,30 hodin

 Kromě vyhledávání novinek na internetu 
mohou žáci využít i novou kvalitní tiskárnu 
a uložit si své informace na vlastní  médium. 
K procvičení učiva  jsou v učebně k dispozici 
výukové programy, používané ve škole, a dále 
oblíbená internetová aplikace Škola za školou. 

Přístup do klubu je pro žáky zcela zdarma.
 V rámci klubu proběhne v říjnu a listopadu speciální kurz digitální 
fotografie pod vedením zkušeného lektora. Lekce budou vždy v sobotu 
od 10,30 do 12,30 hodin. Případní zájemci se musí zapsat co nejdříve 
na dveře učebny nebo nahlásit v kanceláři školy. Kurz je určen pro 
žáky naší školy, jejich rodiče, ale i pro veřejnost obce.

Poznámky k organizaci Internet klubu: 

 Žáci jsou po příchodu do učebny pod dozorem vyučujícího a řídí 
se školním řádem a řádem počítačové učebny. V Internet klubu je 
vedena docházka, do které mohou rodiče kdykoliv nahlédnout. 

DH

Běh pro zdraví

 ZŠ Černilov uspořádala 19. září na hřišti před školou Běh pro 
zdraví. Letos proběhl již pátý ročník tohoto závodu. Zúčastnit 
se mohli všichni, kteří si chtějí zaběhat jen tak pro zdraví a při té 
příležitosti si změřit síly s ostatními vrstevníky. I když je jasné, že 
zvítězili všichni, kdo přišli - nad svým pohodlím - zde uvádíme ty 
nejrychlejší:

I. kategorie - děti do 5 let
 1. Roman Morávek 
 2. Vojtěch Hovorka
 3. Alena Hoffmannová
 4. Jana Petrovická 

II. kategorie - předškoláci 5 let
 1. Nela Špačková
 2. Martin Hynek
 3. Hedvika Čudová

III. kategorie - předškoláci + 1.třída - dívky
 1. Monika Kupková
 2. Hana Šimková
 3. Gabriela Panáková

III. kategorie - předškoláci + 1.třída - chlapci
 1. Martin Vondrus
 2. Jan Žaba
 3. Tomáš Gajdoš

IV. kategorie - 2. a 3.třída - dívky
 1. Helena Kupková
 2. Tonička Hálková
 3. Karolína Svobodová
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IV. kategorie - 2. a 3.třída - dívky
 1. Libor Pánek
 2. Martin Svoboda
 3. Daniel Gajdoš

V. kategorie - 4. a 5.třída - dívky
 1. Kateřina Hofmanová
 2. Tereza Hembalová
 3. Anna Bitmanová

V. kategorie - 4. a 5.třída - chlapci
 1. Jindřich Svoboda
 2. Marek Jarkovský
 3. František Hebelka

VI. kategorie - 6. a 7.třída - chlapci    
 1. David Fibiger
 2. Hynek Becker
 3. Miroslav Černý

VII. kategorie - 8. a 9.třída - chlapci
 1. Tomáš Matoušek
 2. Jiří Hebelka
 3. Michal Matuška

Všem závodníkům blahopřejeme!

Vyhodnocení sběru starého papíru

Nejlepší třídy:
 1. místo 2.třída 985,5 kg 41 kg na žáka
 2. místo 4.třída 1139,5 kg 40,7 kg na žáka
 3. místo 5.b 596 kg 33 kg na žáka

Nejlepší sběračky:
 Kateřina Hofmanová 4.tř. 541 kg
 Kateřina Škaloudová 8.tř. 240 kg
 Veronika Nováková 5.b 225 kg

 Celkem se sebralo 8737,5 kg starého papíru. Všem, kteří jste 
přispěli, děkujeme - výtěžek bude použit ve prospěch našich žáků.

 Nový školní rok v Mateřské škole Číbuz začal v duchu mnoha 
změn. První změny nastaly v personálním obsazení. Z funkce 
ředitelky odešla do důchodu Dagmar Antoníčková, která školu řídila 
od roku 1978. V současné době pracuje na škole dále ve funkci 
učitelky a může maximálně využít své odbornosti. Z konkurzu vyšla 
vítězně Lenka Kerhartová, která školu velmi dobře zná a už v době 
studia na SPgŠ v Nové Pace zde absolvovala praxi. Své funkce se ujala 
velmi zodpovědně, věnuje pozornost všem oblastem vedení školy 
a tak začíná sice s původním inventářem, ale s velkými  změnami. 
Do funkce zástupkyně ředitelky postoupila Dana Adamírová,  taktéž 
dlouholetá učitelka na škole. Do důchodu nastoupila Vlasta Krejčová, 
která měla mnoho let kumulovanou funkci vedoucí kuchařky 
a vedoucí školní jídelny. Od letošního školního roku pracuje na 
zkrácený úvazek jako vedoucí školní jídelny a vedoucí kuchařkou 
je Naďa Špačková. Jen Zdena Marková pokračuje beze změny ve 
funkci školnice. Kolektiv pracovnic spolupracuje dlouhá léta, svou 
práci mají všechny rády a pro pracoviště je vždy dobré, když je 
možné využít další úhly pohledu.
 V organizaci provozu je také plno změn, takže jsou během 
dne využity veškeré prostory školy. Více pozornosti se věnuje 
výtvarným pracím a dostupnosti výtvarných materiálů, hře na flétnu 
a logopedické činnosti. I letos má škola dvě třídy, zapsáno je 38 dětí 
a všem chceme poskytnout prostředí, které motivuje, dává prostor 
pro seberealizaci, je plné lásky a porozumění, a které respektuje 
individualitu každého zúčastněného.
 No, teď už jen hurá do práce! Vždyť to všichni známe, než se 
nadějeme, jsou tu Vánoce a s nimi možná plno změn. Kdo ví?

Dagmar Antoníčková

 Starosta spolu se zastupitelstvem Obce Skalice touto cestou 
děkují za dlouholetou výbornou práci při vedení mateřské školy 
i výtečnou spolupráci s obcí paní Dagmar Antoníčkové - bývalé 
ředitelce. Věříme, že i nadále bude pomáhat svými zkušenostmi 
při výchově dětí. Rovněž děkujeme za vzornou dlouholetou práci 
paní Vlastě Krejčové  ze školní jídelny a oběma přejeme na nových  
„důchodových“  pozicích  hodně zdraví a spokojenosti.

MATEŘSKÁ ŠKOLA ČÍBUZ

Nový školní rok
v Mateřské škole Číbuz

 Letošní prázdniny znamenaly pro naši 
knihovnu nikoliv klid a čas na dodělání 
nutných věcí, které se nestačily vyřídit , ale 
díky špatnému počasí se v ní dveře netrhly. 
Byla velice vyhledávanou institucí. Bylo 
však naplánováno malování poslední, největší 
místnosti, oddělení beletrie pro dospělé. Plány 

se mají plnit, proto přišla další „přestavba“ opět za plného provozu. 
S vydatnou pomocí pana Václava Plívy se přestavěly regály, pan 
Plíva vyhotovil dva nové věšáky na časopisy. V truhlářské dílně pana 
Jana Skákala byly vyrobeny dva nové regály na vyplnění vzniklé 
mezery a místnost vypadala hned lépe a radostněji. Ale když přišel 
pan Jiří Kakrda, natřel stěny i strop sytě žlutou barvou, stopy po 
špatně začištěné vybourané příčce zamaskoval dvěma uměleckými 
pruhy, to teprve byla radost pohledět! Nesměly však oči spočinout 
na podlaze. Tam se vlnilo 30 let staré a špatně položené linoleum. 
To byla jediná vada na kráse. Přijel tedy opět pan Petr Holanec, 
„vlny“ prořezal, nechal je „odpočnout“ a za několik dní přivezl 
a položil nový koberec. Prokouklo to úžasně. Když pan Ličman 
natřel oprýskaný radiátor sytě žlutou barvou, dostalo se do místnosti 
sluníčko i přes mraky! 

KNIHOVNA

Prázdniny v knihovně
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 30. srpna se konala právě v této místnosti porada vedoucích 
střediskových knihoven okresu Hradec Králové. Zúčastnili se jí: 
paní dr. Součková ze Studijní a vědecké knihovny , ředitel Knihovny 
města HK mgr. Jan Pěta, metodičky KMHK mgr. Stanislava Čejková,  
Kateřina Hubertová, ze střediskové knihovny NHK Zuzana Zemková 
a Ilona Halbrštátová, vedoucí městských knihoven - z Chlumce nad 
Cidlinou Helena Holanová, z Nechanic Hana Kramářová, z Nového 
Bydžova Dobroslava Strnková, ze Smidar Hana Horáková, ze 
Smiřic Ilona Hušáková, z Třebechovic Alena Flídrová. Jako hosté 
a pozorovatelé přijely bývalé kolegyně, sličné důchodkyně Libuše 
Ševčíková, Anna Kusá a Bohunka Menclová.  Protože všichni přijeli 
zdaleka, nechybělo ani občerstvení, viz foto.
 Nyní je tedy knihovna zrekonstruována. Myslím si, že se 
čtenářům u nás líbí. Zatím jsou slyšet jen slova chvály. Jsme však 
přístupni i kritice! Nebojte se kritizovat, připomínky neskončí v koši 
ani v propadlišti dějin! Budeme se snažit o co největší dokonalost! 
 Nyní už nám chybí jen ta slibovaná super moderní technika. 
V současné době jsou v naší knihovně jen 4 počítače. To už dávno 
nestačí.  Peníze máme přislíbené, ale čekáme nedočkavě na jejich 
přidělení. Až bude požadované zakoupeno a zprovozněno, bude naše 
knihovna splňovat všechny standardy! 
 V úterý 4.října se uskutečnila v naší knihovně cestopisná beseda 
s promítáním diapozitivů. Se svými zážitky z cestování po PERU 
se s námi podělila paní Stanislava Čejková. Přítomní se mohli na 
vlastní oči i uši přesvědčit, co se dá podniknout i ve „středním“ 
věku!
 Na závěr bych opět chtěla poděkovat všem řemeslníkům, kteří 
vše provedli v čase potřebném a podle mých představ. Dále také 
všem návštěvníkům, kteří opět tolerovali nesystém a chaos.

Eva Skákalová

Co je malé, to je hezké…
 Představujeme Vám nejmenší knihovnu na-
šeho obvodu - Obecní knihovnu v Libníkovicích. 
Tato knihovna byla umístěna v jediné malé 
místnůstce. Při rekonstrukci obecního úřadu 
byla v zadní části budovy přistavěna  ještě jedna 
místnost, bylo vybouráno okno a vznikl tak 

prostorný vchod do této nové místnosti. Průhled si knihovnice paní 
Zdeňka Bílková natřela žlutou barvou a obě místnosti se tím krásně 
prosvětlily. Knihovnu si vyzdobila dětskými výtvarnými pracemi. Není 
proto divu, že se čtenářům v této útulné knihovně líbí. A až přibude 
do knihovny počítač s připojením na internet zdarma, nebude to tu 
mít chybu! Knihovna velmi dobře spolupracuje s Místní knihovnou 
v Černilově, odkud jsou dodávány výměnné soubory knih.

Masarykova jubilejní základní škola Černilov
přijme od 1. 1. 2006 vedoucí školní jídelny.

Předpoklady: ÚSOV, ÚSO, praxe v oboru, práce na PC.
Informace na tel: 495 431 118

Masarykova jubilejní základní škola Černilov
přijme kantýnskou ve školním bufetu.

Nástup dle dohody.
Požadavky: vlastní živnostenský list v oboru.

Informace na tel: 495 431 118

Knihovna při malování.
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K zamyšlení

DÁVNÁ VZPOMÍNKA

 Psal se rok 1942, skončil jsem školu a od 1.září jsem byl ustaven 
učitelským praktikantem. Bylo to na měšťanské škole v Černilově. 
Byl jsem k ruce vedení školy a zaskakoval jsem, kde bylo potřeba. 
To byl tehdy úděl praktikanta. 1. října jsem „povýšil“ a byl jsem 
ustaven výpomocným učitelem na obecných školách ve Výravě 
a v Libranticích. To bylo také „vymožeností doby“, kdy mladý učitel 
pomáhal na dvou sousedních školách.
 1. října se tedy hlásím ve Výravě panu řídícímu učiteli Bohumilu 
Bernatovi, vzácnému člověku, na kterého a celou jeho rodinu mám 
ty nejlepší vzpomínky. Druhým učitelem byl zde Vojtěch Grim, 
který přišel po rozpadu státu z Podkarpatské Rusi, kde byl i členem 
známého ligového fotbalového mužstva Rusj Užhorod. Také výborný 
a nezapomenutelný kolega. 
 Odpoledne téhož dne se hlásím i panu řídícímu Kobrovi 
v Libranticích, který právě s druhým učitelem Láďou Lukešem 
odjíždí na jakousi učitelskou poradu. Jsem tedy již očekáván a hned 
se pouštím do „kantorského řemesla“. Výravská škola mi tehdy 
připomínala obrozeneckou školu, kterou ve svých knihách popsal K. 
V. Rais. Později jsem byl ustaven místo v Libranticích na jednotřídce 
v Libřicích u předobrého řídícího učitele Františka Huška.
 Mnoho by se dalo ještě napsat o naší práci v české škole v době 
okupace.
 Skončila válka a my všichni jsme se rozešli. Pan řídící Bernat 
odešel učit na měšťanskou školu do Hradce Králové a významnou 
měrou se podílel na práci v sokolské župě Orlické. Bohužel brzy 
zemřel. Vojtěch Grim odešel učit do Meziměstí u Broumova a já 
jsem také na čas odešel na Broumovsko. Pan řídící Kobr odešel také 
z Librantic a jeho místo pak převzal na dlouhá léta Láďa Lukeš. Pan 
řídící Hušek zůstal v Libřicích a dožil se zde zaslouženého důchodu. 
Byli to všichni dobří lidé a rád na ně vzpomínám.
 Po návratu z pohraničí jsme se sešli na měšťanské škole 
v Černilově s Pepou Říčařem, který byl z Hradce Králové a znali 
jsme se již ze studií. Byli jsme mladí, oba jsme měli rádi divadlo, 
tak jsme měli blízko ke „komediantům“. Ve dne jsme byli ve škole, 
večery jsme trávili na jevišti v sokolovně a sehráli jsme spolu řadu 
pěkných her. Pepa byl výborný herec, výborný kamarád a my jsme 
byli a stále ještě jsme takovými „kantorskými bratry“. 
Bylo by nespravedlivé, kdybych nevzpomněl dlouhou řadu učitelů 
a učitelek, se kterými jsme prožili kantorský život. Nebudu je 
jmenovat, nerad bych na někoho zapomněl - a to bych nerad. Mnoho 
jich odešlo z tohoto světa a jistě se dívají a vzpomínají tam někde 
v koutku kantorského nebe…
 Na toto všechno vzpomínám právě v době, kdy dětem končí 
prázdniny a kdy se připravují na nástup do nového školního roku.

Miroslav Kudyvejs

Pozn.red.: Byli bychom rádi, kdybychom mohli ve Zpravodaji 
uveřejňovat jen samé zajímavé a pozitivní zprávy, bohužel realita 
není vždy veselá. Následující příspěvek nám zaslala paní Eliška 
Zídková:

 V poslední době nejsme jediní, kdo v naší obci přišli o čtyřnohého 
člena  rodiny zásluhou místních myslivců. Ti, o kterých se naivně 
domníváme, že jsou správci a ochránci přírody, kteří mají být ku 
prospěchu živých tvorů v přírodě, bezdůvodně střílejí naše psy. Byli 
jsme majiteli krásného statného bígla Jacka, kterého jsme kromě 
toho, že jsme ho měli moc rádi, měli i k chovu, neboť máme doma 
ještě fenku. Bígl je lovecký pes - honič a jak se říká, v krvi má tulácké 

Žijeme mezi vrahy
našich čtyřnohých miláčků

sklony. Vždycky se ale bíglové sami vracejí, mají totiž 
mimořádné orientační schopnosti. Na vlastní oči jsme 
měli několikrát příležitost se přesvědčit, že by Jack 
žádné zvíře v přírodě nezakousl. Odjakživa bylo toto 
plemeno používáno pouze k nadhánění zvěře. Nejsou 
totiž v honění důslední. 
 Oznámili jsme dokonce útěk našeho psa místní 

myslivecké stráži - panu Jaroslavu Rychetskému ml., aby ho náhodou 
omylem nezastřelil. Ten to však chladnokrevně provedl. Smutné je 
i to, že se tím ještě chlubil v místním hostinci a „dával to k lepšímu“. 
Dokonce se  nám doneslo, že náš Jack v osudnou chvíli navíc nikoho 
nehonil, stál a ruka vraha na něj vystřelila z velké vzdálenosti 
z „kulovnice“. Tento „myslivec“ neměl vůbec pocit viny a nechal nás 
Jacka několik týdnů zoufale hledat po okolních vesnicích, veterinách, 
útulcích a vyhlašovat naše prosby v místním rozhlase. Když pomineme 
lidskou stránku věci, tak podle §14 odstavce 1 písmena e Zákona 
č.449/2001 Sb. o myslivosti, nesmí ani myslivecká stráž vystřelit na 
loveckého psa. Takže pan Rychetský vědomě porušil zákon a slib, který 
musel podepsat při nástupu do funkce myslivecké stráže u spolku.
 Není to tak dlouho, co se zde konal Memoriál Jaroslava 
Vrbenského, který byl skutečný myslivec a ochránce přírody na svém 
místě. Myslíme si, že takový myslivec, který bezdůvodně střílí po 
loveckých psech není hoden být pokračovatelem myslivecké tradice 
a špiní čest celého spolku. Je smutné i to, že si ostatní myslivci 
takové „pistolníky“ mezi sebou nechávají a nechtějí si udělat ve 
spolku pořádek. Vrahy bezbranných tvorů takto vlastně podporují. Je 
paradoxem, že právě i vnučce J.Vrbenského jeden místní „myslivec“ 
před jejíma vlastníma očima zastřelil dokonce fenku plnou štěňat.
 Bohužel nejsme jediní, kdo jsou bezmocní proti místnímu zlu 
a asi ne poslední, protože vrah vrahem zůstane.   

VYSVĚTLENÍ …?

 2. září byla dolní část obce zasažena po celý den, hlavně pak 
večer, nesnesitelným zápachem. Šířil se z pozemků na Malé straně. 
Podle informace zde byly pozemky hnojeny odpadem - podestýlkou 
z chovu slepic…
 Celá akce ohrožovala ovzduší, občané nebyli informováni 
a bylo by nutné, aby organizátoři této akce podali občanům alespoň 
dodatečné vysvětlení! Rozhodně odmítáme tento zásah do přírody, 
vždyť bychom na tom byli hůře než lidé v průmyslových oblastech.
 V případě opakování bychom ihned informovali okresní hygienu.

Miroslav Kudyvejs

Svátečně
POSVÍCENÍ

Také letos se neděli před svátkem sv. Václava slavilo v Černilově 
posvícení.
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Zaujalo nás

 Den dětí jsme oslavili v Černilově 11. června. Nejdříve mohly děti shlédnout „Popletenou pohádku“ v provedení dramatického kroužku ZŠ 
Černilov, poté následovaly na hřišti před sokolovnou soutěže o sladké odměny.

OSLAVA DNE DĚTÍ V ČERNILOVĚ

DH

 Na výlet s dětmi jsme letos vyrazili do Klokočských skal nedaleko Turnova, který byl naplánován na 5. června. 
 Naší první zastávkou bylo městečko Rovensko pod Troskami, známé svou historickou zvonicí. Tato starobylá čtyřboká dřevěná zvonice 
z r. 1630 se třemi tzv. „rebelantskými zvony“ je unikátem, který u nás nemá obdoby. Do pohybu se neuvádějí taháním za provaz, ale šlapáním. 
Po její prohlídce jsme pokračovali k cíli naší cesty. Skalní město s největší pískovcovou jeskyní Českého ráje - Postojna, ležící u vsi Klokočí 
mezi Turnovem a Kozákovem, nabídlo neopakovatelný rozhled na severní a jihovýchodní část Českého ráje. Škoda, že se rozpršelo a další 
putování jsme absolvovali v pláštěnkách.

VÝLET S DĚTMI

JK
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FARNÍ DEN
 28. srpna se konal již šestý Farní den a potřetí 
pod střechou stodoly. Pěkně vyzdobené prostranství 
vítalo po mši svaté desítky návštěvníků, kteří přišli 
shlédnout letošní program a ochutnat dobroty 
hospodyněk. I letos na farní zahradě byla pro děti 
připravena spousta her. Počasí přálo a tak se všem 

návštěvníkům, nejen z Černilova, ale i okolí, jistě nedělní odpoledne 
vydařilo.

JK

ZAJÍMAVÝ VÝLET
 Obec Skalice pořádá každoročně pro důchodce výlety. Letos jsme 
se podívali do Mladé Boleslavi, kde jsme navštívili muzeum firmy 
„Škoda“. Prohlédli jsme si bohatou výstavu od zrodu automobilu až po 
nejnovější výrobu nových typů. V muzeu jsme shlédli film o výrobě 
nového typu automobilu, který přijde do prodeje v příštím roce.
 Výlet za krásného počasí pokračoval prohlídkou zámku v Mnichově 
Hradišti. Tento zámek původně renesanční, v současné době barokní, dal 
postavit Václav Budovec z Budova. Po bitvě  na Bílé hoře ho vlastnil 
Albrecht z Valdštejna. Zachovaly se zde četné sbírky porcelánu, původní 
zařízení, zámecké divadlo, duchcovská knihovna a hrobka s ostatky 
generalissima Albrechta z Valdštejna. Největším lákadlem je zámecké 
divadlo, které bylo znovu po 166 letech otevřeno a zpřístupněno 
veřejnosti. Bylo původně postaveno k příležitosti setkání Svaté aliance 

v roce 1833. Po procházce parkem a malém občerstvení jsme odjeli do 
Dětenic. Po prohlídce tamní známé stylové hospody jsme pokračovali do 
Jičína. V restauraci pro nás byla zajištěna večeře. Důchodci si pohovořili 
o svých problémech a po společném posezení jsme se vrátili domů ve 
večerních hodinách. Zájezd se opět vydařil, počasí nám přálo.

Zdeňka Klimešová

CO SE URODILO V LEJŠOVCE

Pýchavka, která byla vyfocena na obecním pozemku v Lejšovce dne 
23. 8. 2005. Fotografii zaslala paní Božena Kašparová.

JAK SE ŽIJE V LIBRANTICÍCH
 Ve středu 1. června oslavily děti v místní škole den dětí soutěžemi, 
opékáním párků a stanováním.
 V sobotu 4. června se za deštivého dne sjelo na librantické kurty 
devět tříčlenných družstev na 1. ročník nohejbalového turnaje, který 
navázal na dřívější nohejbalovou tradici. Librantičtí obsadili druhé 
místo. Díky sponzorům si ceny odnášela všechna mužstva. 
 Za krásného počasí a účasti osmi družstev se konal 18. června 
tradiční volejbalový turnaj. 
 16. července si v prostorách školy řekli své ANO Jiří Šafranko 
a Gabriela Slezáková. Byl to v historii obce první svatební obřad zde 
konaný.
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 Sobota 27. srpna byla ve znamení hradecké veterán rallye. 
V odpoledních hodinách byla pro děti připravena olympiáda, opékání 
párků a večer ohňostroj. Také dospělí přišli posedět a pobavit se. 

 Na 3. září připravily G. Volencová a M. Bortlíková turnaj ve fotbalu. 
Čtyři přihlášená mužstva za vydatné podpory fanoušků bojovala jako 
o život.

VÝRAVSKÝ TERRA CUP
 Letos 25. 6. 2005  se konal již čtvrtý ročník  Výravského TERRA 
CUPU. Zúčastnilo se ho celkem 19 závodníků  ve dvou kategoriích. 
První kategorie TERRA a VARI, druhá kategorie Stroj domácí 
výroby. K naší velké lítosti se do této kategorie přihlásili pouze tři 
borci na svých strojích, je trochu škoda, že ostatní, kteří takovýto 
stroj vlastní, se neodhodlali přihlásit se.

 Všichni závodníci se utkali na měřeném okruhu a v jízdě 
zručnosti, součet obou časů určil vítěze. 
 Poděkování patří všem, kteří tuto akci jakýmkoli způsobem 
podpořili. Děkujeme. 

Hlavními sponzory letos byli: 

František KERHART, Černilov, prodej a servis zahradní techniky 
Jitka HRUBÁ, Výrava, hospoda U Hrubých. TEROP, prodej a servis 
zemědělské a komunální techniky značky JOHN DEERE Smiřice, 
Vladimír HYNEK, Výrava, Autoklempířství, Sdružení dobrovolných 
hasičů - Výrava, Obecní úřad - Výrava
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Výsledková listina: 

Jméno závodníka Měřený okruh Jízda zručnosti Celkový čas Pořadí

Kategorie: TERRA + VARI
ZILVAR Roman 2:40:24 1:24:70 4:04:94 8
HOJNÝ Milan 2:20:20 1:04:10 3:24:30 4
KONEČNÝ Václav 2:18:00 2:14:00 4:32:00 12
ŠRÁMEK Zdeněk 2:12:97 1:05:65 3:18:62 2
SOUČEK Jan 2:33:50 1:52:45 4:25:95 11
JIROUŠ Josef 2:41:71 1:31:40 4:13:11 9
HORKÝ Vladimír 2:42:05 1:38:55 4:21:00 10
HEJCMAN Jaroslav 2:12:20 1:04:00 3:16:20 1
HRUBÝ Jan 4:20:00 1:27:85 5:47.85 14
SAMEK Václav 2:28:20 1:30:00 3:58:20 7
BEK Martin 2:16:40 1:17:00 3:33:40 5
TURZO Jiří 7:58:00 2:24:00 10:22:00 15
KONEČNÝ Jan 2:34:00 2:23:90 4:57:90 13
RYBÍN Jaroslav 2:20:00 1:21:20 3:41:20 6
LELEK Tomáš 2:17:10 1:04:27 3:21:37 3

Nejmladší účastník závodu
ZILVAR Josef ---- 1:42:00 1:42:00 1

Kategorie:  Stroj domácí výroby
KUMMER Štěpán 1:25:35 1:00:20 2:25:55 1
HYNEK Vladimír 1:36:10 1:39:62 3:15:72 2
JIROUŠ Josef 2:22:55 1:43:00 4:05:55 3

 Letošní 
dětský den 
se konal 
opět tradičně na závěr prázdnin 
27. srpna 2005. Tradičně krásně 
počasí uvítalo hojný počet dětí 
a rodičů. Na hřišti se soutěžilo 
v hodu na cíl, ve skoku 
v pytli, v oblíbené střelbě ze 
vzduchovky na terč. Děti 
zápasily s chůzí na chůdách 
a ve vzájemném přetahování 
lanem. Velký zájem vzbudil 
šlehačkový koláč s ukrytými 
mincemi. Velkým překvapením 
byla vojenská technika, kterou 
si okusili děti i rodiče. Odměnou 
všem za účast byly podávány 
grilované vuřty. Obecní úřad 
děkuji všem sponzorům za 
jejich dary a všem pořadatelům 
za pěkné odpoledne.

DĚTSKÝ DEN VE VÝRAVĚ
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Ze života spolků

 Černilovské naděje skvěle v Rakousku, 
ale výrazně posilují pozice ve fotbalu 
krajském. Po velmi krátké letní přestávce 
se znovu rozeběhly zápasy nového 
soutěžního ročníku 2005 - 06. Je velmi 
milé vrátit se v hodnocení k minulé 
sezóně. V okresních soutěžích figuruje 
pouze „B“ mužstvo dospělých a oba 
celky elévů. 
 A právě „B“ mužstvo snad jako 

jediné nesplnilo naše představy. Trenér Josef Šolc, stejně jako 
jeho předchůdci na lavičce Béčka, nedokázal vytvořit stabilní 
osu, která by tvořila  základ rezervy. Své sehrál i stále se zužující 
kádr A mužstva, což se projevilo při soubězích, kdy obě mužstva 
hrála ve stejný čas. Bohužel ani hráči Áčka, pokud nastoupili za 
rezervu, nebyli často výraznými posilami. Nakonec se podařilo 
III. třídu udržet, což je výborné pro další perspektivu především 
mladších hráčů. Nebylo však všechno negativní. Vynikajícími 
výkony se prezentoval brankář Tomáš Němec, potěšil návrat 
Luboše Veselovského po těžkém zranění. Stabilními výkony se 
prezentovali Martin Souček,  David Šolc a pokud nebyl zraněn 
i Kamil Králík.
 Velkým problémem se zdálo být účinkování starších elévů. 
Trenér Petr Benák s asistentem Pavlem Fibigerem se potýkali 
s velmi úzkým kádrem a často si museli vypomoci mladšími elévy. 
Proto je úspěchem jejich postup do nadstavby o 1. - 8. místo, kde 
nakonec vybojovali slušné 6.místo. Málo hráčů v ročníku 1994 - 95 
je varováním pro další roky. Bez soustavné práce v jednotlivých 
kategoriích se každý oddíl může v budoucnosti dostat do problémů. 
Přesto i mezi staršími elévy se najde několik výrazných talentů 
- Jakub Šiška, David Fibiger, Adam Bouchal, jeden z tahounů 
podzimu Pavel Hejzlar hostoval na jaře v Olympii Hradec.
 Mladší elévové se prezentovali po většinu sezóny kvalitní hrou 
i výsledky. Vybojovali si postup do nadstavby o 1 - 4. místo, kde na ně 
nakonec zbyla nepopulární čtvrtá příčka. Ale výsledky v kategoriích 
elévů nejsou až tak důležité, je třeba zapojit do zápasu co nejvíce 
hráčů, aby při herním zatížení rozvíjeli svoje schopnosti a dovednosti. 
Trenéři Radek Imlauf a Tomáš Obzina se mohli spolehnout na 
brankáře Jakuba Dolejšího, Michala Hofmana, Libora Pánka, Jakuba 
Dostála. Z ročníku 97 se výborně jeví Aleš Roubal, David Ličman 
i Vojtěch Kollátor. Příležitost dostávali i hráči přípravky Ladislav 
Kundrt a Lukáš Daněk.
 Společně z mladšími elévy začala naplno na jaře fungovat 
přípravka, jejíž hráči ještě nehrají pravidelnou soutěž. Potěšitelný 
je velký zájem o fotbal v Černílově, v současné době trénuje pod 
vedením Josefa Šolce dvacet hráčů. A nejen trénuje. Přípravka 
se zúčastnila celkem čtyř miniturnajů a věříme, že možnost 
prezentovat svoje umění na hřišti v dresu, bude správnou motivací 
pro další činnost. Potěšitelná je trenérská výpomoc zkušeného 
mládežnického trenéra Jiřího Kalendy z Libřic. Od konce srpna 
zahájili tréninky obou elévských družstev 
a přípravky. Rádi přivítáme nové adepty 
fotbalového řemesla především ročníků 
1995 - 2000.
 V loňské sezóně působil v okrese ještě 
dorost. Za suverénní Třebší se černilovští 
dorostenci po celou sezónu prali o druhou 
příčku, aby nakonec skončili na velni 
slušném 3.místě. Oproti svým soupeřům 

FK ČERNILOV
Fotbalisté FK Černilov vyklízejí pozice

v okresním fotbalu

tvořili základ týmu hráči ročníku 1989, 
kteří nastupovali v dorostenecké kategorii 
prvním rokem. Starší generaci tvořili 
především nejlepší střelec celé soutěže 
Martin Hynek, Pavel Fibiger, Radovan 
Hypš, Michal Hlína a Jan Hrubý. Všichni 
tito hráči často a s úspěchem vypomáhali 
„B“ mužstvu a někteří si na konci zahráli 
i za Áčko. Z mlaší generace výborné jaro 
odehrál bojovník Luděk Pešava a Tomáš 
Schwarzer prokázal svoje kvality i několika 
starty za Béčko. Pro růst hráčů zvláště silných ročníků 1989 - 90 
není okresní přebor, kde nastupují proti sobě výkonnostně velni 
nevyrovnaná družstva, příliš vhodnou soutěží. Proto jsme využilo 
možnosti postupu do krajského přeboru (tedy o dvě soutěže výš). 
Zde hrajeme spolu s FC Nový Hradec. Ten hraje přebor staršího 
dorostu, a naši přebor mladšího dorostu. Hráči kteří patří věkově do 
staršího dorostu, přejdou do mužstev dospělých, kde by měli zvýšit 
konkurenci a zlepšit fungování především B - mužstva, případně 
odcházejí na hostování. Pro svěřence trenérů Jaroslava Pokrupy 
a Davida Šolce je krajský přebor dalším stupínkem v cestě, na 
jejímž konci by mělo být větší zastoupení vlastních odchovanců 
v A - mužstvu.
 Starší žáci od začátku ročníku okupovali medailová místa 
a do konce z nich nespadli. Odrazili nápor Nové Paky a obsadili 
suverénně druhou příčku z Olympií Hradec B. A jelikož tato postoupit 
nemohla, radovali se z postupu do krajského přeboru. Kádr trenérů 
Radovana Matouška a Václava Šrámka tvořili zkušení fotbalisté, 
kteří si s většinou soupeřů velmi lehce poradili. Starší ročník má plné 
předpoklady zabydlet se v dorostu - Petr Klos, Martin Hryzlík, Libor 
Hynek, Pavel Petrásek. Ročník 1991  potáhne kategorii starších žáků 
v novém ročníku - Tomáš Matoušek, Milan Antoníček, Jan Šlor. 
Mladší žáky vedl Jiří Štěnička a i jeho svěřenci si vedli v krajské 
soutěži velice dobře. Bojovníci Ondřej Šrámek a Martin Štěnička, 
fotbalový myslitel Jakub Hušek, rychlík Radim Vít v nové sezóně 
doplnili kádr starších žáků.Tomáš Zelenka, Pavel Pavlík, Oldřich 
Drahorád, Jan Filip - ti mají těžký úkol vést mladší žáky v krajském 
přeboru. Dobrá práce s mládeží byla oceněna i pojišťovnou Generali, 
která věnovala našim žákům sadu kvalitních dresů a dva míče. Kromě 
našeho oddílu byly takto odměněni z východočeského regionu pouze 
Vrchlabí, Kostelec nad Orlicí a Přelouč.  
 Po loňském zklamání z prohry z Libčan a tím zmařeného postupu, 
se v ročníku 2004 - 05 mělo naše  A mužstvo pokusit toto zaváhání 
napravit. Do mužstva trenéra Milana Kuchaře a asistenta a vedoucího 
mužstva Petra Šrámka se  zapojilo několik výrazných posil především 
brankář Josef Fiedler, zkušený internacionál Pavel Černý s opravdu 
profesionálním přístupem a poctivý bojovník Daniel Zumr. Naopak 
na jaře jsme přišli o vlastního odchovance Lukáše Zilvara, který 
pomáhal v nakonec neúspěšné záchraně v divizi Uhelným skladům 
Praha. Naše mužstvo soutěží prošlo bez výrazného zaváhání a již 
několik kol před koncem mohlo se svými věrnými fanoušky slavit 
postup do 1. A třídy. Potěšilo zapojení našich odchovanců, kterým 
se trenér Kuchař nebojí dát příležitost i v důležitých zápasech. 
Poctivým přístupem a snahou něco dokázat se do A mužstva stabilně 
zařadil Jiří Havlas, jehož jarní výkony patřily k největším pozitivům. 
Stabilně nastupoval David Církva, Aleš Blažek, raritou byly zápasy, 
ve kterých hrál poctivý bojovník Petr Hrubý se svým stejně důrazným 
synem Honzou.
 Z výše napsaného vyplývá, že loňskou sezónu můžeme hodnotit 
velice kladně. Je až s podivem, jaké výsledky dosahují naše celky, 
když o chod oddílu se stará velmi úzká skupina lidí a problémy 
s obsazením trenérských postů jsou každoročním evergreenem. 
A v mládežnických sestavách se prezentují v drtivé většině naši 
vlastní odchovanci. O nové sezóně 2005 - 06 si naši fanoušci přečtou 
v dalším čísle.

za oddíl kopané FK Černilov Josef Šolc
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Tento článek uveřejnily Hradecké noviny.

 V letošním roce jsme na letní tábor vyrazili do Polska a využili tak pozvání našich Harcerů.Počasí nám docela přálo a tak jsem prožili v 
Polsku krásných 14 dní.Poznali jsme nejenom přírodu, ale také Krakow, hrad Olštyn,Veselé městečko, několik vodních parků a seznámili jsme 
se se zajímavými lidmi. Mezi dětmi vznikla nová přátelství a 27.-30.října přivítáme naše kamarády u nás.

Petra Kulhánková

PS MAJÁK
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 V loňském roce jsme skončily na druhém místě hned 
za dorostenkami ze Slavie.
 Podzimní sezónu jsme zahájily 5. 9. proti týmu Slavie, 
následovalo utkání proti hráčkám z Nového Bydžova, 

Pouchova, Třebechovic, Slezského Předměstí a Montasu.
 V letním období jsme pravidelně trénovaly ve středu a v neděli. 
Po opakovaných výzvách místním rozhlasem, aby naše řady rozšířili 
další členové, nikdo nepřišel. Proto znovu zveme hlavně ženy 
a dívky, které si chtějí zahrát volejbal, aby se nestyděly a přišly mezi 
nás. Samozřejmě neodmítneme ani muže.
 V zimním období ( asi od října ) budeme zase pravidelně trénovat 
pouze v neděli od 15.30 do 18.00 hodin v sokolovně ve Vlkově, kde 
rozměry hřiště odpovídají volejbalovým pravidlům.
 Kdo by měl zájem o další informace obraťte se na Danu Adamírovou, 
Bukovina 43 nebo tel. 605 051 219.

za VK Černilov Dana Adamírová

VOLEJBALOVÝ KLUB ČERNILOV ŽENY 
ZAHÁJIL OPĚT SOUTĚŽNÍ SEZÓNU

SDH HUBÍLES
 Začátkem roku 2005 začal nemilou událostí, opustil  
nás dlouholetý velitel sboru přítel Václav Novák. 
Důstojně jsme se hasiči s Vendou rozloučili a doprovodili 
ho na poslední cestu, ze které není návratu. Budeme 
na něho dlouho vzpomínat, co vše udělal pro hasičský 
sbor.  Na Výroční valné hromadě byl zvolen nový velitel 
sboru, funkci převzal  p. Zdeněk Kunc. Na této schůzi 

byl mimo jiné schválen  i plán činnosti sboru na rok 2005.
 V únoru jsme pořádali tradiční společenský ples ve Smržově 
u Semeráků. Dále členové sboru uspořádali na hřišti v Hubílese 
dětský den pro mládež i dospělé s opékáním uzenin. Různé hry, kolo 
štěstí, střelba ze vzduchovky, kuželky a kousání koláčů. U této akce 
byla provedena výstava o historii Hubílesa, kterou připravila Jana 
Krejčová. Členové sboru provedli vyčištění vodní nádrže v Hubílese 
s vyvápněním stěn proti úniku vody. Dále bylo Zdeňkem Sedláčkem 
postaveno na hřišti v Hubílese cvičné nářadí pro nejmladší mládež. 
Nátěr stolů lavic a budovy na hřišti provedla mládež. Členové sboru 
postavili novou zděnou udírnu na různé uzené potraviny. Udírna byla 
vyzkoušena při dětském dni k veškeré spokojenosti přítomných a je 
využívána při různých akcích na hřišti, kde se o ni starají a udržují ji 
členové sboru.
 Mladí členové sboru se zúčastnili cvičení ve Vlkově, tak zvaná 
Vlkovská ulička, kde dosáhli dobrého výsledku v soutěži družstev. 
Také se připravují na soutěž okrsku Skalice, která má 125 výročí 
založení sboru. Při této slavnosti chceme provést ukázku se starou 
ruční stříkačkou. Další úkol máme opravu zbrojnice a v měsíci říjnu 
sběr železného šrotu. V letošním roce slavili životní jubilea tito hasiči: 
Miroslav Veselý 60 let, Václav Hejcman 65 let,  Josef  Mikolášek 70 let, 
Jaroslav Vít 75 let a Josef  Fikr 80 let.

starosta SDH Hubíles, Jaroslav  Vít

MYSLIVECKÉ HALALI

 Myslivecké sdružení Černilov - Újezd uspořádalo 
v sobotu 25.června 2005 tradiční 6.ročník rybářských 
závodů pro děti Základní školy v Černilově. Závodu se 
zúčastnilo 14 mladých rybářů. Uloveno bylo na udici 
celkem 989 cm ryb - od karásků, bělic, kaprů a chytil 

se dokonce i jeden úhoř. Úlovky byly zase vráceny do vody rybníku 
v biocentru Kaltouz.
Nejlepší jednotlivci: Tomáš Fabián 236 cm
  Lukáš Salavec 136 cm
  Jakub Hrubý 133 cm
  Jan Veselý 133 cm
  Vladimír Starý 121 cm

Dětské rybářské závody

 Při vyhodnocení obdržel každý z účastníků malou odměnu a slad-
kost. Ceny do soutěže darovala firma SPOZA Černilov. Černilovští 
myslivci se těší na další setkání s mladými rybáři v příštím roce.

V. Cejnar

Memoriál Stanislava Nejmana
 Myslivecké sdružení Černilov - Újezd zorganizovalo 20. srpna 
tradiční střeleckou soutěž členů na asfaltové terče. Soutěž nese název 
„Memoriál Stanislava Nejmana“, který byl velkým propagátorem 
sportovní střelby. Soutěž se konala na střelnici v Kaltouze.
 Vítězem letošního roku se stal Miroslav Sehnoutka, na druhém 
místě se umístil Jaroslav Rychetský ml., třetím byl Boh. Kolář. Vítěz 
se stal i držitelem putovního poháru na tento rok.

Memoriál Stanislava Nejmana.
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 Příjemným překvapením letošních závodů byl střelecký výkon 
adepta Davida Cejnara, vnuka člena Václava Cejnara. Svým výkonem 
ukázal, že z něho vyrůstá nadějný střelecký závodník.
 Závody byly ukončeny mysliveckým posezením, které zpestřil 
svým vypravováním člen sdružení Boh. Kolář, vášnivý rybář, o svém 
rybářském zájezdu do Norska, které doprovodil řadou fotografií.

MK

Vítěz letošního ročníku pan Miroslav Sehnoutka.

Memoriál Jaroslava Vrbenského
 3. září 2005 uspořádalo Myslivecké sdružení Černilov - Újezd 
druhou část střeleckých závodů - tentokráte závod tříčlenných 
družstev. Závod nese název „Memoriál Jaroslava Vrbenského“. Je 
konán na památku Jar. Vrbenského, dlouholetého mysliveckého 
hospodáře, který byl průkopníkem umělého odchovu bažantů 
a koroptví. Byl uznávaným odborníkem, vypracoval i brožuru o této 
činnosti, kterou začínal s umělou líhní zn. Genius.
 Vítězem letošního ročníku se stalo družstvo MS Králova Lhota. 
Naše družstvo nesplnilo očekávání a v soutěži se mu nedařilo. 
Soutěže se zúčastnilo 9 družstev.

Miroslav Kudyvejs

SPOLKOVÝ ŽIVOT V LEJŠOVCE
 V sobotu 28. května proběhla u náveského rybníka okrsková 
soutěž hasičů. Bylo velmi teplo a jasno. Obloha bez mráčku. Závodilo 
se ve štafetě i v požárním útoku. Podle výsledných časů se družstva 
umístila v tomto pořadí: 
 Výrava A, Výrava B, Lejšovka,Librantice, Librantice - ženy, 
Libníkovice, Divec, Libřice.
    11. června byl ve školní zahradě dětský den. Množství soutěží 
připravili místní hasiči a další dobrovolníci. Radost měli nejen děti, 

ale i dospělí. Ti měli možnost  potkat se a popovídat si. Pořadatelé 
den ukončili posezením u pečeného prasete.
 18. června uspořádali místní sportovci volejbalový turnaj 
smíšených družstev. Na dvou hřištích proti sobě zápolilo 8 družstev 
systém každý s každým ve velmi pohodové atmosféře.  K té přispěla 
jasná obloha, vůně uzené kýty od pana Tomáše Piňose a hra pro radost 
z vítězství. Celkovým vítězem se stal Černilov. Za ním následovaly 
týmy Lejšovky A, Pražáků, Josefova, Lejšovky B, Gistu, Dvora 
Králové a Fire teamu.
 20. srpna slavili hasiči 110 let založení spolku. Při této příležitosti 
obdrželi od obce Opel Campo 2.5 diesel 5-místný terénní pickup. Auto 
bylo opraveno a upraveno pro hasičské potřeby. Prošlo STK a dostalo 
nový červený lak. Pro vlastní soutěž si hasiči  dále předělali za své 
prostředky jednu stříkačku  na sportovní speciál. S ním vyhráli závody 
v čase 27 sekund. Za nimi skončili týmy Smržova, Librantic a Libřic. 
Všichni nad 43 sekund. Doplňkovou soutěž - pivní štafetu, která se 
těšila velké pozornosti diváků, vyhráli domácí. Konečně, bylo co 
splachovat. Pečené prase, podávané zdarma, nebylo nikdy bez zájmu 
návštěvníků.

 27. srpna se uskutečnil již 16. ročník turnaje v malé kopané 
„O posvícenský tuplák“. Tento fotbal má několik specifik. Dominantou 
hřiště je stará veliká bříza nakloněná nad hrací plochu, která 
intenzivně překáží křídelnímu pojetí fotbalu. Neplatí zde postranní 
auty. Fotbalisté mohou běhat mezi diváky i mezi stromy loukou až  
k potoku. Ale platí „malá domů brankáři“. Jeden zápas se hraje 2 x 20 
minut. Při systému 4+1 se dvěma střídajícími náhradníky lze mluvit 
o hodnotném běžeckém výkonu. Hlavní myšlenkou turnaje je, aby 
se všichni poměli a užili legrace. Ceny tvoří speciálně na zakázku 
vyrobené džbány a džbánky.
 Nechybí veliké posvícenské koláče. Místní slečny si zvolí 
toho nejhezčího hráče. Tím doplní kategorie nejlepší hráč, střelec 
a brankář. Na podstavci tupláku přibude vyryto další jméno vítězů. 
Tím se po tříleté pauze stalo letos mužstvo Lejšovka A. Dále se 
umístili Staří Páni HK, Frantin mix, Kubrti z Černilova a Lejšovka 
B. Lejšovské týmy byly vydatně posíleny hráči z Libřic. Vítězové 
i poražení, domácí i přespolní se nakonec sešli u občerstvení. 

Ceny určené vítězům fotbalového turnaje
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Několik drobností závěrem

 Knihovna v Lejšovce má k dispozici 40 nových titulů knih. Sportovci každou středu od 18.00 hrají stolní tenis. V neděli od 17.00 se ve 
velmi svižném tempu provozuje malá kopaná.

Fotbal v Lejšovce - nástup družstev. 

 Svaz dobrovolných hasičů ve Skalici oslavíl 
dne  1. října letošního roku 125. výročí svého 
založení.  Budova zbrojnice za přispění obce 
byla opravena, byly upraveny travní plochy 
a položena zámková dlažba k vjezdu a kolem 
zbrojnice udělány chodníky. Na opravě 

zbrojnice se podílely firmy Sdružení ADAPA Karel Pavliš, Skalice  
a Robert Seidl SEIKO, Skalice. 
 Oslava významného výročí se uskutečnila v sobotu 1. října 2005 
od 9,00 hod. Tento den proběhla i okrsková soutěž za účasti čtyř 
hasičských družstev. Byla předvedena i hasičská technika. Při této 
slavnostní příležitosti byl občanům představen i nový prapor a znak 
obce.

HASIČI VE SKALICI

 I letos se uskutečnil 20. srpna již 11 turnaj v malé 
kopané „Skalické peklo“. Tento turnaj si organizují 
mladí sportovci. Hlavním organizátorem byl Tomáš 
Vlk. Boj o pohár Obce Skalice probíhal již od ranních 

hodin a skončil až v odpoledních hodinách. Večer se všichni sešli 
na diskotéce Pavla Ferbase, a protože počasí přálo, tančilo se venku 
dlouho do noci.
 Touto cestou děkujeme všem, kteří svou účastí přispěli ke zdárné 
akci. Věříme, že vytrvají a přejeme jim, aby se i nadále tento turnaj 
stal tradicí.

Eva Ornstová, místostarosta Skalice 

SKALICKÉ PEKLO

Konec sezóny:
     Poslední dva zápasy ročníku 2004 - 2005 jsme vyhráli. 
S HSK Hradec Králové 12:6 a s ŠK Neškrtnemsi 11:7, ale ani 
toto nám nepomohlo k lepšímu umístění v tabulce než na třetím 

ŠIPKY V ÚJEZDĚ

Další sezóna v divizi

(nepostupovém) místě. Takže nás čekala baráž o postup do třetí ligy. 
Baráž se hrála ve Vysoké nad Labem a pro nás se nesla v duchu 
zmatků. Sice jsme věděli s kým budeme hrát, ale ne kdy. Nikdo nic 
nevyhlašoval a tak si hráči museli hlídat volný terč a soupeře a navíc 
se jeden zápas v naší skupině hrál na jiném hracím místě. Vše toto 
a nervozita z účasti na baráži se podepsalo na výkonu hráčů a tak po 
třech prohrách jsme zůstali v divizi.
Ligové prázdniny:
     Nadále se v naší klubovně hraje Mega Tour a pořadí hráčů 
v místním žebříčku se již trochu ustálilo. Po 26. kole vede Jarda 
Šupčík (DC Bumbálka) s 22200 body, druhý Míra Holub (ŠK HOJDA) 
s 17650 body, třetí Karel Veselý (DC Bumbálka) s 17000 body, čtvrtý 
Petr Fondrnaj (Hradec Králové) s 16300 body, pátý Standa Vojnar 
(ŠK HOJDA) s 15700 body, šestý Zdeněk Kousal (DC Bumbálka) 
s 14550 body a sedmý Pavel Klos (ŠK HOJDA) s 14500 body. Tito 
hráči však, až na nějakou výjimku, ani jednou nevynechali žádné 
kolo. Na dalších místech se naši hráči zatím umístili takto: 11. Vláďa 
Prokeš (7700 bodů, 15 kol), 14. Pavel Hrubý (6500 bodů, 17 kol) a 21. 
Míra Čuda (3450 bodů, 7 kol). V celostátním žebříčku se prozatím 
k 30.8.naši hráči umístili takto: 64. - 66. Standa Vojnar a 70. - 73. Míra 
Holub (žebříček dle měsíčníku ŠIPKAŘ č. 9/05).
     V sobotu 27.srpna se u nás hrálo již čtvrté kolo turnaje o „Velký 
pohár HOJDA ARÉNY“. Po vyřazovacích kolech a finálových 
zápasech nakonec vyhrál Jarda Šupčík z DC Bumbálka a tak je tento 
pohár na další dva měsíce již podruhé jeho. 
     Ligové prázdniny jsme zakončili a novou sezónu zahájili spolu 
s hráči DC Bumbálka společným házením a konzumací opékané 
kýty, na kterou jsme si vydělali během minulé sezóny.
Nová sezóna:
     Do další sezóny jdeme s menší změnou v sestavě. Hostování 
ukončil Jirka Charvát (DC Bumbálka) a od Jánošíků z Bumbálky se 
vrátil zpět Martin Havel, který s námi šipky začínal.
Rozlosování nové sezóny je hotovo, a tak jsme se chystali na první 
zápas, který jsme hráli v pondělí 12.září proti North Star Severka 
Hradec Králové. Po docela dobrém výkonu jsme nakonec zvítězili 
14:4 a domu přivezli první tři body.
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Přijďte se podívat Oprášeno z kronik

 Pokud se na nás chcete podívat a podpořit svým fanděním, tak 
doma hrajeme 19.9., 3.10., 17.10., 7.11., 21.11., 5.12. a letošní rok 
zakončíme 19.12. Rozpis všech zápasů s aktuálními výsledky se 
dozvíte u nás v klubovně.   
     Nakonec chci popřát v nové sezóně všem hráčům „Ať to lítá“ a zároveň 
poděkovat našim sponzorům, kteří nás i nadále finančně podporují. 
Jedná se o naše věrné firmy HNG - CZECH s.r.o. Hradec Králové, 
IMONT s.r.o. Hradec Králové, RANA s.r.o. Hradec Králové a soukromé 
podnikatele pana Holuba z Újezda a pana Ježka z Černilova.

HUP

 Dne 15. srpna byla do zvonice věže katolického kostela 
připevněna pamětní deska na opravu zvonu Václav, o které jsme vás 
informovali na stránkách tohoto časopisu. Při té příležitosti byly také 
vlepeny dvě medaile do srdce zvonu. Na jedné je Madona s Ježíškem 
a druhou je vlastně znak Černilova. Zájemci o prohlídku opraveného 
zvonu se mohou informovat u Jaroslava Kudrnáče Černilov 196.

PAMĚTNÍ DESKA

 Kulturní komise se letos v době adventu chystá uspořádat 
v rámci celého mikroregionu výstavu betlémů v sokolovně, 
spojenou s předvánočním koncertem nebo jinou podobnou akcí.
Vyzýváme proto všechny majitele zajímavých betlémů a jesliček, 
ať již koupených nebo vytvořených vlastníma rukama, a měli by 
zájem se s ostatními spoluobčany o toto podělit, aby se přihlásili 
na obecním úřadě do konce měsíce října.

JK

VÝZVA

Obecní úřad pořádá ve Staré hospodě posvícenské 
posezení občanů dne 8. října 2005 od 15.00 hod do 
19.00 hod. K tanci a poslechu je zajištěna hudba.

POSVÍCENÍ VE VÝRAVĚ

Dne 1. června roku 1880 bylo na programu výborové schůze 
Obce Skalice:                                         
1. Dne 10. tohoto měsíce v 10  hodin má se dát přípřež do Smiřic 

pro pana vikáře s kočárem ke zkoušce náboženství.
2. Od slavného okresního výboru doručen dopis čís. 379 skrze uvítání 

Jeho Veličenstva císaře a krále Františka Josefa I. dne 9. t.m.
3. Václav Šrámek žádá povolení by mohl dát schody do cesty.
4. Čtení vícero dopisů a úřední list čís. 22.
 a) Bylo ujednáno by jel Václav Fabián a Václav Šrámek při 

příležitosti zkoušky náboženství s panem vikářem.
 b) Ujednáno je 8 banderystů pojede a z obce výbor též že se 

zúčastní uvítání Jeho Veličenstva.
 c) Ujednáno, že se panu Šrámkovi to povoluje dle zvláštního 

protokolu sepsaného a uloženého.
 d) Byly veškeré dopisy přečtené a jednohlasně usneseno, by 

školné bylo zapracováno přirážkami dle přímé daně.
Skončeno a podepsáno:
 Václav Machek  starosta Jan Pultar
 Václav Šrámek   úředník Jan Ferbas
 Josef Sláma Josef Bouček

Vybrala Eva Ornstová, místostarosta Skalice

Z HISTORIE OBCE SKALICE

SKALICE
 Čp. Jméno a stav Čp. Jméno a stav

USEDLOSTI VE SKALICI, SKALIČCE 
A ČÍBUZI ROKU 1840

 1 Josef Souček, ts
 2 Václav Holeček, ch
 3 Václav Koníř, ch
 4 Jiří Těmín, ch
 5 Václav Pamánek, ch
 6 Jan Ferbas, ps
 7 Jan Šandera, ts
 8 Josef Bouček, s
 9 Jiří Šrámek, s
 10 Jiří Pultr, ps
 11 Josef Vich, s
12 Mikoláš Hanuš, ch
 13 Václav Hanuš, ch
14 Josef Toman, ch
15 Jan Palounek, ch
16 Jan Hroch, ts
17 Jan Hojný, ps
 18 Václav Vach, ps
19 Jan machek, ps
20 Jan Vach, ch
21 Jan Vach, s
22 Mikoláš Machek, ps
23 Mikoláš Fousek, ch

24 Jan Koníř, ch
 25 Václav Zakravský, ch
26 Jan Boháč, ch
27 Jan Poddaný, ch
28 Jiří Firbas, ps
29 Jiří Ferbas, ch
30 Jan Pultr, s
31 Jan Zakravský, ch
32 Jan Černý, ch
33 Jan Šulc, d
34 Jan Pultr, ch
35 Jan Boháč, d
36 Josef Šrámek, ch
37 Pavel Divecký, ch
38 Pavel Holeček, čs
39 Jan Hanuš, s
40 Mikoláš David, ch
41 obecní
42 Václav Machek, ch
43 Jan Holeček, ts
44 Jan Šrámek, kovář
45 Mikoláš Machek, d

 Základní škola Černilov pořádá od 15. října v učebně 
informatiky KURZ DIGITÁLNÍ FOTOGRAFIE. 
Kurz bude probíhat vždy v sobotu od 10,30 do 12,30. 
Plánuje se 6 lekcí, během nichž účastníci získají 

základní dovednosti v používání digitálního fotoaparátu, zpracování, 
úpravě  a tisku fotek. Kurz je určen pro žáky školy, jejich rodiče, 
ale i veřejnost obce, vlastní fotoaparát není podmínkou. Na kurz je 
možno se přihlásit v kanceláři školy.

KURZ DIGITÁLNÍ FOTOGRAFIE
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Podle stabilního katastru (fond SÚA Praha) zpracoval Martin Kareš.

SKALIČKA
 Čp. Jméno a stav Čp. Jméno a stav

 1 majetek vrchnosti
 2 Kat. Svobodová, ch
 3 Jiří Vodička, ch
 4 Václav Výravský, ch
 5 Václav Hájek,
 6 Jan Bouček, ch
 7 Jan Konečný, ch
 8 Daniel Balcar, ch 
 9 obecní
 10 Josef Černý, ch
 11 Václav Janáček, ch 
 12 Jiří Kačer, ch

 13 Jan Šváb, d
 14 majetek vrchnosti
 15 Jiří Svíčka, d
 16 Jan Bouček, ch
 17 Václav Svíčka, ch
 18 Jan Zilvar, ch
 19 Václav Bouček, ps
 20 Marie Šrámková, zahr
 21 Václav Pilnáček, ch
 22 Václav Pilnáček, ch
 23 Václav Balcar, ch
 24 Jan Dušek, s

ČIBUZ
 Čp. Jméno a stav Čp. Jméno a stav

 1  FARA
 2  Mikoláš Dušek, s
 3  obecní
 4  Václav Černý, d
 5  Václav Jirka, ch
 6  Jan Poddaný, ch
 7  Václav Jirka, ch
 8  Daniel Jirka, ch
 9  Jan Hlava, ch
 10  Jan Vojtěch, ps

 11  Václav Dušek, ps
 12  Václav Zdenek, ch
 13  Josef Říha, ch
 14  Václav Dušek, ps
 15  Jiří Brych, d
 16  Jan Seidl, d
 17  Matěj Brych, d
 18  Václav Bachman, d
 19  František Slezák, ch
 20  ŠKOLA

 Poznali byste Školskou ulici na fotce z roku 1945? Autorem 
snímku je Bohumil Klicpera, snímek byl pořízen z vojenského letadla 
Sovětské armády.

HÁDANKA

Na fotografii je zachycena oslava dne 28.října 1936 a řeč p. Zemánka. 
Jak zjistil pan Martin Kareš, o pozemek pro stavbu pomníku  požádala 
roku 1921 místní Jednota družiny černilovských legionářů. V dubnu 
bylo žádosti vyhověno a dne 28. srpna 1921 došlo k odhalení pomníku. 
Je dílem akademického sochaře Škody z Hradce Králové.

POMNÍK PADLÝM VOJÍNŮM
Z ČERNILOVA

DOPISY Z FRONTY
ANEB SMUTNÝ KONEC 

ČERNILOVSKÉHO VOJÍNA
Dokončení z minulého čísla.
     V minulém čísle jsme zveřejnili autentické postřehy černilovského 
rodáka z první světové války. Svůj poslední dopis napsal Alois 
Kareš právě před devadesáti lety. Ještě téhož říjnového odpoledne 
padl u srbského Erigno Brda a za pár dní po osudovém čtvrtku byly 
ovdovělé Anně Karešové doručeny první projevy soustrasti:

14. 10. 1915, Jan Plecháč z Verdeku u Dvora Králové n. L.
 Milá Paní!
Přijměte moji soustrast jako věrný kamarád vašeho milého manžela, 
kterého tohoto dne při tuhém ohni jsem běžící kolem něho shlédl 
jako těžce raněného. I od jiných kamarádů tatáž zvěst. Nelekejte se, 
později dozvíte se o pravdě. Přeji sám by se snad uzdravil později. 
Věrně konal vždy svoji povinnost. 

15. 10. 1915, A. Vostrý:
 Ctěná Paní!
Dříve než budete těchto pár řádků ode mě čísti, musíte přijmout ode 
mne pozdrav a soustrast. Musím vám sdělit, ale nelekejte se toho, že 
v boji na Srbsku dne 14. 10. ve 4 hodiny odpoledne padl vedle mě váš 
otec a muž. S Bohem. Mnoho štěstí a zdraví. S úctou A. Vostrý. 

15. 10. 1915, Josef Jirsa z Českého Meziříčí
 Drahá švagrová!
…Musím vám sděliti a přijměte ode mě nejhlubší soustrast, že 
Alois padl. Dostal nepřátelskou kuli přímo do srdce. Je pochovaný 
vespolek s našimi kamarády asi 1,5 hodiny ode Bělehradu. Nemůžu 
vám sděliti, co snad měl u sebe peněz, měl když jsme ho našli 18 kr. 
a víc nevím...  
 Po obdržení úředního oznámení z bojiště vyjádřil vdově soustrast 
i černilovský starosta. Na závěr neopomněl poznamenat, že může být 
hrdá, když její muž položil život za císaře pána. Anna bez váhání 
odvětila: „Pane starosto, já se Vám na císaře pána vyseru! Ať se také 
císař pán postará o dvě děti, které jeho vinou ztratily tátu“. Tehdy málo 
uvažovala nad tím, že za podobné výroky hrozil v dobách Rakouska-
Uherska až pětiletý žalář. Útěchou jí nebyla ani bronzová medaile 
za statečnost, udělená padlému vojínovi 30. prosince 1915. Mužovu 
vojenskou fotografii, prostřelenou smrtící kulkou, časem spálila, ale 
dopisy pečlivě opatrovala ona i syn Bedřich. Ten později vzpomínal, 
jak trpkou příchuť měly pro mnohé oslavy vzniku samostatného 
státu: „Den osvobození - 28. říjen 1918 byl v Černilově nadšeně 
oslavován. K radostné náladě přispěla i vyhlášená černilovská 
kapela. Procházela Černilovem a okolními obcemi a vyhrávala řízné 
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pochody. Na závěr zastavila kolem 21. hodiny před obchodem s látkami p. Kutíka v Černilově a vyhrávala. Stál jsem tehdy s maminkou mezi 
radujícími se lidmi. V náručí držela malého bratra, mne za ruku a plakala. Díval jsem se na ni, aniž bych tehdy pochopil, proč pláče.“ Radost 
byla zkalena slzami i v řadě jiných rodin. Do každé však s různou intenzitou zasáhla absurdita války.

Tematika první světové války ve hře „Žena legionářova“ (1921). Sehrála Jednota divadelních ochotníků TYL v Černilově. Režie: bývalý ruský 
legionář Rudolf Hojný (druhý zprava).

Černilovští rodáci - zmiňovaní spolubojovníci Aloise Kareše:

� Václav Bartoň z čp. 182 (* 1894), zedník, po 2. světové válce 
poslední černilovský kapelník

� Jaroslav Bělský z čp. 124 († 10. 10. 1917 St. Vito - Itálie)

� Jan Langr z čp. 251 († 28. 10. 1915 Itálie)  

� PhDr. Jaroslav Nýdr z čp. 112 (* 1886), v letech 1919 - 1922 
učitel dějepisu a zeměpisu na gymnáziu v Praze - Smíchově, od 
1922 odborný rada (později sekční šéf) Ministerstva školství a 
národní osvěty. Prosadil stavbu nové černilovské školy a rok po 
jejím otevření vymohl zřízení měšťanky.

*Vysvětlivky:
batalion (cuk) = prapor; dekunk = zákryt; feldpost = vojenská polní 
pošta; feldpostky = polní dopisnice; fraj = volno; klouhat = klouzat; 
kumpanie (kompanie) = setnina (rota); obrst (obršt) = plukovník; 
regiment = pluk; rozbrknout se = rozkutálet se; šrapnel = druh 
dělostřeleckého střeliva; štelunk = pozice, zákop; švarmlinie = linie 
složená z útočných rojů; tunika = dlouhý ženský šat; ustrojí = šaty

Opravy:
reál (správně erár); zazezet (správně zarezet) = zarazit

 V úryvcích z dopisů jsme zachovali veškeré pravopisné 
zvláštnosti; opraveny byly pouze zjevné chyby a interpunkce.

Bedřich a Martin Karešovi

Společenská kronika

Červenec 

 Drienová Marie Skalička 37 80 let
 Pultrová Anna Skalice 5 93 let

Srpen 

 Staněk Petr Skalička 9 65 let
 Kudrnáč Zdeněk Skalička 20 75 let

 Klos Ladislav Skalička 30 75 let
 Šrámová Božena Skalice 59 93 let
 Machková Anna Skalice 85 95 let 

Září
 Vosyka František Skalička 36 65 let

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme.

Výročí ve Skalici



str. 21Říjen 2005 Zpravodaj obcí Mikroregionu Černilovsko

Zprávy z výravské matriky

Jubilea:
 Lena Andrýsová 75 let

Zemřeli: 
 Václav Dědeček 3.7.2005

Výročí ve 3. čtvrtletí 2005 ve Smržově

 Marie Schejbalová Smržov 16.8. 95 let   
 Josef Fikr Hubíles 17.8. 80 let
 Mudr Otto Prokop Smržov 26.7. 65 let 
 Anna Pařizková Smržov 5.9. 65 let
 Miloslava Cibulková Smržov 10.8 60 let 

Jubilea v Černilově

Červen
 Klosová Růžena Černilov 92 let
 Hušek Josef Újezd 85 let

Červenec

 Čudová Věra Újezd 80 let
 Trasoňová Alexandra Černilov 75 let
 Ježek Vladimír Černilov 75 let
 Marková Anna Černilov 75 let

Srpen

 Brožová Helena Černilov 80 let
 Hozová Jaroslava Černilov 75 let
 Žatková Mária Černilov 75 let

 1. září oslavili manželé Anna a Josef Kaisrlíkovi z Újezda 
60 let společné cesty životem a 19. září Anna Kaisrlíková své 
80. narozeniny. Hodně zdraví a spokojenosti do dalších let, vše 
nejlepší, štěstí, zdraví a pohodu ze srdce přejí synové Zdeněk, 
Josef a Václav s rodinami.

 V knize o Černilovu, vydané v r. 2002, na straně 144 je snímek 
pana J. Beka, dlouholetého správce obory ve Žlebech. Jelen na titulní 
straně Zpravodaje byl velkým kamarádem pana Beka. Když se narodil, 
vzal ho pan Bek do své péče, přikrýval ho svým kabátem, aby si 
zvykl na jeho pach. Vašek ho odmala doprovázel na jeho vycházkách 
oborou. Při večerních návratech z pochůzek ho doprovázel až k bráně. 
Vašek žil v oboře se stádem ostatních jelenů a laní (bílých i strakatých) 
a správě obory sloužil k posuzování zdravotního stavu ostatní vysoké 
zvěře. Panu Bekovi stačilo holí poklepat na dno kbelíku a Vašek 
přiběhl. Ale to tam nesměl být nikdo jiný. Snímek je z roku 1985.

foto V. P.

Informace pro čtenáře

K TITULNÍ STRANĚ

 Pan M. Bečka připravil k 21. setkání spolužáků černilovské školy 
Almanach o kamenných starožitnostech Černilova. Sjezd se však 
nekonal, ale vy máte možnost do Almanachu nahlédnout v místní 
knihovně.

ALMANACH O KAMENNÝCH 
STAROŽITNOSTECH ČERNILOVA

 V listopadu uplynou již tři roky od vydání knihy „Černilov, 
minulost - současnost“. Upozorňujeme, že knihu je stále ještě 
možné na Obecním Úřadě Černilov zakoupit za stále stejnou 
cenu 300,-Kč

SDĚLENÍ PRO ČTENÁŘE 
ZPRAVODAJE

 Ještě v tomto roce bude v Hradci Králové 
uveden do provozu nový odbavovací systém 
v městské hromadné dopravě, v němž 
dosavadní průkazky a předplatní časové 
kupóny nahradí městské čipové karty. 

V budoucnu, konkrétně od začátku roku 2006, pro držitele karet přinese 
systém řadu výhod. Mezi nimi například budou přestupní jízdenky, 
jízdenky na krátkou vzdálenost do dvou zastávek, levnější jízdné pro 
jednu jízdu proti hodnotě papírové jízdenky, možnost úhrady jízdného 
nejen pro držitele karty, ale i pro jeho spolucestující atd. Nový odbavovací 
systém zrychlí a zjednoduší cestování městskou hromadnou dopravou 
v Hradci Králové a dopravně  obsluhovaných obcích a městská karta 
se zanedlouho stane tzv. elektronickou peněženkou, platnou nejen pro 
MHD, ale i pro úhradu služeb v různých městských zařízeních.
 Královéhradeckou Městskou kartu si může pořídit nejen občan 
tohoto krajského města, ale každý občan bez rozdílu bydliště. Vyplatí 
se proto i pro lidi, kteří do Hradce Králové jezdí pracovat, studovat 
nebo i na občasné návštěvy.
 Získání Městské karty je přitom zcela jednoduchá záležitost. 
Stačí vyplnit žádost o získání Městské karty v papírové nebo 
elektronické podobě na internetových stránkách Dopravního podniku 
města Hradce Králové a. s. (DPmHK) - a s fotografií běžných 
průkazkových rozměrů 3,5 x 4,5 centimetrů ji předat v některé 
z prodejen jízdenek DPmHK. Ty návštěvník krajské metropole najde 
především v Informačním centru na Hlavním nádraží Českých drah, 
nedaleko odtud na Gočárově třídě, na třídě Edvarda Beneše a konečně 
i v zákaznickém centru v sídle Dopravního podniku. V dohodnutém 
termínu si žadatel v téže prodejně vyzvedne zhotovenou kartu.
 Poplatek za vystavení čipové karty činí 150 Kč, avšak do konce 
roku je poskytována sleva a tak je možné kartu pořídit za 95 korun. 
 Prodejny DPmHK přijímají vyplněné žádosti už od 10. srpna 
2005, výdej prvních karet se rozběhne 24. srpna.
 To jsou důležité termíny zejména pro studenty starší 15 let, 
navštěvující školy v Hradci Králové. Pokud vlastní průkazky na jízdné 
v MHD s platností pro školní rok 2004/5, pak je nezničí a přijdou 
s nimi a žádankou o poskytnutí slevy s potvrzením školy o studiu do 
prodejen Dopravního podniku, kde jim bude prodán standardní jízdní 
kupon a prodloužena platnost studentské průkazky. Městskou kartu 
pak získají jako samostatná skupina pravděpodobně na začátku roku 
2006. Jestliže student nemá průkazku, jedná se tedy zejména o ty, 
kteří nastupují do 1. ročníku školy, dostaví se do prodejny DPmHK, 
předloží doklad o studiu, žádanku o vydání Městské karty s fotografií 
a pokud možno v co nejkratším čase mu bude vydána Městská karta. 
Do té doby bude jezdit za jednotlivé plné jízdné.
 Ale ani ostatní občané, kteří přijíždějí do krajského města 
výjimečně, za nákupy nebo úředními záležitostmi, nemusí mít před 
novým odbavovacím systémem v MHD obavy. Známé papírové 
občanské jízdenky pro jednu jízdu zůstanou i nadále, a to až do 
odvolání, v platnosti (časové do 31. 12. 2005) a zatím se nezmění ani 
způsob jejich nákupu a používání.
 Veškeré informace o novém odbavovacím systému v městské 
hromadné dopravě nabízí Dopravní podnik města Hradce Králové 
a. s. jednak na svých internetových stránkách www.dpmhk.cz, 
na zvláštním telefonním čísle 810 600 600, řadu jich ovšem lze 
nalézt a získat v prodejnách jízdenek a na propagačně informačních 
prostředcích ve vozidlech MHD.

V KRÁLOVÉHRADECKÉ MHD
S MĚSTSKOU KARTOU



Říjen 2005str. 22 Zpravodaj obcí Mikroregionu Černilovsko

Cestování

 Před třemi lety jsme objeli tři světadíly, 
k čemuž nás donutily okolnosti. Naše dcera 
v roce 2001 jako učitelka Highschool odjela na 
3 roky učit do Ameriky. V té době Američané 
hledali učitele matematiky i v Austrálii. 
V průběhu prvního roku učení v USA se 
seznámila s hochem. A poněvadž to nebyla jen 
jednoduchá známost, rozhodli se, že se budou 

brát. Termín svatby byl ujednán, ale mezitím musel její nastávající 
- voják - odejet sloužit do Afghánistánu. Ale na svatbu že ho prý 
pošlou domů.
 Tak jsme si koupili letenky (kolem světa) a letěli jsme do Česka, 
kde jsme s manželkou tři týdny zařizovali pomník na hrob mé matky 
a různé jiné záležitosti. Potom jsme letěli kanadskou leteckou společností 
do Toronta v Kanadě. Tam jsme přesedli do dalšího letadla a letěli 
do Detroitu. Tam už na nás čekali naši známí, kteří nás odvezli k nim 
domů. Byli jsme tam asi týden a oni nás postupně seznámili se všemi 
zajímavostmi města. Mimo jiné jsme navštívili i museum automobilky 
Ford. Je to obrovský areál a viděli jsme tam i patnáctimiliontý automobil 

PSÁNO
Z DRUHÉHO KONCE SVĚTA

vyrobený již v roce 1934. Dále tam byl i automobil, ve kterém byl 
zastřelený president Kennedy a spousta techniky, která již patří minulosti. 
Svatba měla být v Minnesotě (ta leží u hranice s Kanadou), ale dcera 
učila a bydlela v Severní Karolině (jihovýchodní pobřeží). Ve státě 
Minnesota se narodila ženichova matka a ta chtěla mít svatbu na jejich 
farmě. Letenku tam jsme měli koupenou již v Austrálii, ale naši známí 
se rozhodli, že vezmou své auto a pojedou s námi. A tak jsme s mimi jeli 
zpět do Kanady, podívat se na Niagarské vodopády, které leží na hranici 
mezi Kanadou a USA. Větší část vodopádů je v Kanadě, menší v USA. 
Jeli jsme celý den Amerikou a Kanadou a obdivovali se obrovským 
lánům kukuřice, které nám připadaly bez konce. Při dojezdu do cíle jsme 
se ubytovali v hotelu s výhledem na vodopády. Celá ta oblast je něco 
nádherného. Na americké straně je velká vodní elektrárna. Obrovské 
množství vody se řítí dolů k hladině, kde jezdí turistické lodě se zájemci, 
kteří si chtějí tu podívanou užít zblízka. Všem těm těm zvědavcům na 
lodi půjčují pláštěnky. Po dopadu vodopádů se na hladině tvoří desítky 
metrů široko vodní tříšť, která působí dojmem, že prší. Při procházce po 
městě jsme potkali skupinku slovenských turistů s vlajkou, vyjeli jsme 
výtahem na několik set metrů vysokou vyhlídkovou věž. Úchvatný 
pohled na všechny strany stál za to. Druhý den ráno jsme jeli zpět do 
Detroitu a začali se připravovat na cestu do Minnestoty. Náš Martin letěl 
zvlášť - přes Los Angeles přímo do Minnesoty. Tam jsme měli všichni 
sraz. S napětím jsme očekávali, zda se všichni v pořádku a včas sejdeme. 
Ženich v Afghánistánu, nevěsta v Severní Karolíně, my ještě v Detroitu.
 Tak jsme se rozhodli, že pojedeme přes Michiganské jezero. 
Převezli nás lodí i s autem. Tím jsme si cestu podstatně zkrátili a večer 
jsme byli na místě. Zázrak - sešli jsme se všichni včetně ženicha. 
Svatba byla na farmě. Tam se postavil velký stan (kdyby pršelo , byly 
připravené stoly a židle, přijel pan farář a svatba začala, včetně svaté 
mše. Po obědě, který zařizovala nějaká k tomu určená společnost, 
svatba skončila. Já s manželkou jsme byli ubytováni v hotelu, nevěsta 
s ženichem odjeli do Severní Karolíny a Martin s nimi.
 Den před odjezdem jsme si prohlíželi mapu a vidíme na ní - 
„New Praga“, asi 100 km na jih od Minneapolisu. Tak jsme se na 
tu Prahu jeli podívat. Asi 10 km před cílem jsme projeli vesnicí 
„Veselí“ s kostelíčkem a hřbitovem, všude česká jména. Před 
městem New Praga nás uvítala cedule „Vítáme vás“ a na stěně 
velké budovy mapa Československé republiky včetně Slovenska, 

Niagarské vodopády.

 Komunikace jsou vlivem neustále měnícího se 
počasí a teplot nevyzpytatelné a proto i nebezpečné. 
V tomto čase se stává nejvíce dopravních nehod 
s tragickými následky. Na místě je zvýšená opatrnost, 
která je tou nejlepší prevencí. K bezpečnosti silničního 

provozu mohou řidiči motorových vozidel výrazně přispět výměnou 
letních pneumatik za zimní. Zimní pneumatiky mají kvalitnější 
vedení na mokré vozovce, na sněhu i na zmrzlém povrchu vozovky. 
Jsou schopny zajistit lepší ovládání vozidla. Výhodnější je přezout 
všechny 4 pneumatiky. V zimním období ukládá naše právní úprava 
i při nesnížené viditelnosti jezdit se zapnutými potkávacími světly. 
Osvětlené vozidlo, ale i jízdní kolo, je účinné preventivní opatření ke 
snížení dopravní nehodovosti.
 Před odjezdem do horských oblastí je nutné pečlivě sledovat 
televizní a rozhlasová dopravní zpravodajství a předpovědi počasí. 
Důležité informace z dopravy nabízejí také internetové stránky 
Ministerstva vnitra (www.mvcr.cz) a Rádio Vnitro. Zkontrolujte si 
stav baterie, nemrznoucí směsi do chladiče a do ostřikovačů. Je dobré 
mít sebou rozmrazovač zámků, škrabku na okna, popřípadě smetáček 
a lopatku. Je vhodné nechat si prověřit seřízení světlometů. Nastane-li 
kolona stojících nebo pomalu jedoucích vozidel či dopravní nehoda,.
je třeba zachovat klid, nezmatkoval a řídit se pokyny policistů. není-
li vaše vozidlo schopno pokračovat v jízdě, je třeba ho řádně označit 
a neprodleně zavolat na policii, popřípadě správce komunikace 
a případně využít asistenční služby. Při manipulaci s vozidlem je 
nezapomeňte označit výstražným trojúhelníkem a na sebe je vhodné 
si obléci zejména za snížené viditelnosti vestu z fluorescenčního 
materiálu. Zaparkované vozidlo dobře zabezpečte. Je možné využít 
celou řadu mechanických zábranných prostředků a elektronické 
ochrany. Vyjímatelné autorádio nenechávejte v autě, zbytečně by 
„dráždilo“ zloděje. Při problémech pomozte ostatním, nikdy nevíte, 
kdy budete potřebovat pomoc vy sami.
 Telefon na PČR linka č. 158, Policie OOP Třebechovice pod 
Orebem 495592293

kpt Miroslav Jaroš, vedoucí oddělení

Motoristé pozor!
Nejobtížnější roční období je už tady.

POLICIE ČR OOP
TŘEBECHOVICE POD OREBEM 

INFORMUJE
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velký kostel o dvou věžích, vypadající jako kostel panny Marie 
na Velkém náměstí v Hradci Králové. Ale byl možná větší. 
Uvnitř okna s výjevy z bible a oznámením, kdo na to dal peníze. 
Byla tam i kniha, která obsahovala slova chvály a obdivu našim 
krajanům, samozřejmě česky i anglicky. Vedle kostela byla velká 
fara a škola, krásné budovy. A jak jsme tak pokračovali autem, 
vidíme u jednoho domku nápis „Šerif Janoušek“. Tak jsme se 
zasmáli - jako v rodokapsu, i šerif je tady. Na konci městečka byl 
„Československý hřbitov“. Na hřbitovních pomnících všechno 
česká jména. Kdo byl voják, ještě tam měl mosaznou cedulku 
kde sloužil, i když nepadl ve válce. Nejstarší cedulka byla z války 
Amerika - Cuba (z konce 19. století). Viděl jsem tam i cedulku 
vojáka, který sloužil na lodi Arizona, která byla potopena Japonci 
v Pearl Harbouru. Na té lodi přišlo o život 1.500 námořníků, 2.500 
se jich zachránilo. Na začátku městečka byla cedule „vzorné 
město“ (v angličtině). Tak jsme městečko opouštěli, pyšní na to, 
co naši lidé dokázali. Většinou to byli lidé, kteří přijeli do Ameriky 
před 1.světovou válkou. Mého dědy sestra s manželem též a dobře 
se uchytili.
 Odjeli jsme zpět do Minneapolisu s tím, že druhý den poletíme 
do San Franciska, kde pobudeme asi týden. Ubytovali jsme se 
v hotelu uprostřed města. Při pohledu z okna jsem viděl velké 
staveniště s cedulí „Investor president Bush a komisioner Morravec. 
Češi na každém kroku. Po San Francisku jsme chodili pěšky nebo 
jezdili tramvají. Byli jsme i na velkém náměstí, na kterém byly 
obelisky se jmény států Spojených národů. Každý stát tam má svůj 
obelisk se jménem. U Československé republiky byl dodatek Česká 
a Slovenská republika.. Krásné město, hodně španělských nápisů 
a španělské architektury. Přes vodu jsme se dívali na ostrov s pevností 
Alcatraz. Chtěli jsme se na světoznámou slavnou věznici podívat, 
ale lodě byly na dva dny dopředu vyprodané. V přístavu jsou všude 

obchůdky se vším možným - s pestrými národnostmi. Do hotelu jsme 
jeli z obrovského kopce tramvají. Tramvaj jela hodně rychle. Viděli 
jsme, že jsou červená světla, před nimi asi 2 auta. Manželka říká 
- „On to nezastaví!“ Nezastavil. A tak jsme čekali na novou tramvaj. 
Kupodivu se vše odbylo v klidu, nikdo nenadával, ani se nepral.
 Druhý den ráno jsme měli odjet taxíkem na letiště a odtud na 
Havaj - do Honolulu. Já jsem ani nemohl dospat v obavách, jestli 
všechno půjde podle plánu. Ale všechno klapalo přesně.
 Příště vám napíšu, jak to bylo na Havaji a v Pearl Harbouru.

Váš Standa

HLEDÁME NEZAŘÍZENÝ PODNÁJEM V ČERNILOVĚ 
(NEJLÉPE 1+1+SOC. ZAŘÍZENÍ)

PRO STARŠÍ SLUŠNOU BEZDĚTNOU VDOVU. SOLIDNÍ JEDNÁNÍ.

TELEFON: 495 431 697    MOBIL: 602 779 076

OSOBNÍ PŮJČKAOSOBNÍ PŮJČKA

Podmínky:
min. 21 let, trvalý pracovní poměr s čistým příjmem od 9000 Kč

495 809 369
721 245 746

● 20 000 - 600 000 Kč
● bez ručitele a zástavy
● na cokoliv
● bez zbytečných formalit

VOLEJTE:VOLEJTE:



Vydává Obecní úřad v Černilově pro členské obce Mikroregionu Černilovsko a jejich místní části: Černilov, Bukovina, Újezd, Lejšovka, Libníkovice, 
Borovice, Horní Černilov, Librantice, Libřice, Skalice, Čibuz, Skalička, Smržov, Hubíles, Výrava a Dolní Černilov.  

 Redakční rada: M. Kudyvejs, Vl. Prokeš, J. Kudrnáč, E. Ornstová, Mgr. J. Hofmanová, Mgr. D. Hoffmannová

Redakční rada neodpovídá za stylizaci příspěvků a případné tiskové chyby.
Uzávěrka příštího čísla: 15.11.

Tisk AG TYP Kostelec n. Orl.,agtyp@iol.cz, náklad 1350 ks
Příspěvky odevzdávejte a inzerci objednávejte na OÚ v Černilově nebo na těchto e-mailech: cernilov@iol.cz nebo dana.hoff@volny.cz
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VÝHODNÁ NABÍDKAVÝHODNÁ NABÍDKA
PLOŠNÉPLOŠNÉ INZERCE INZERCE
VE ZPRAVODAJI PRO VE ZPRAVODAJI PRO FIRMYFIRMY

I JEDNOTLIVCE !I  JEDNOTLIVCE !

1250 VÝTISKŮ - ZDARMA 
DORUČENÝCH TÉMĚŘ DO VŠECH 
DOMÁCNOSTÍ V MIKROREGIONU 
ČERNILOVSKO A OBCE SKALICE.

Orientační  ceny :Orientační  ceny :

Bližší informace o způsobu inzerování
na OÚ v Černilově

dále na tel. 495 431 485 nebo 723 019 759
či e-mailu: dana.hoff@volny.cz

(velikost přílohy max. do 5MB)    (p.Hoffmannová)

DO 20 CM2  120 KČ120 KČ

DO 1/8 STRANY  300 KČ300 KČ 

1/4 STRANY  540 KČ 540 KČ

DO 50 CM2      300 KČ300 KČ

DO 1/4 STRANY  390 KČ390 KČ

1/2 STRANY  750 KČ750 KČ

CELÁ STRANA   1500 KČ1500 KČ

Chceš-li letos MM AA LL OO VV AA TT , musíš něco

ŠPAČEK JIŘÍ
ČERNILOV 398

E-mail: malir.spacek@tiscali.cz
www.Cernilov.cz/firmy/malby

Dále nabízím MÍCHÁNÍ BAREV od firmy VIVECHROM
jedná se o KVALITNÍ BARVY za přijatelnou cenu

Klidně se stavte u mně doma: poradím jaký typ barvy se Vám na to či ono hodí, vybereme dle vzorníku 
odstín co by se Vám líbil. Buď lazuru na dřevo nebo synt. barvu na kov, barvu na fasádu, do bytu, na auto, 

na plot, syntetickou, vodou ředitelnou, prostě jakoukoli barvu na cokoli. DOVOZ ZDARMA

Tel.: 495 431 832Tel.: 495 431 832                Mob.: 604 628Mob.: 604 628 711 711

každou středu 15.00 - 18.00 hodin
kdykoli na mobilní telefonu: 604 628 711

P r o d e j n í  s k l a d  o d  1 .  k v ě t n a  2 0 0 5P r o d e j n í  s k l a d  o d  1 .  k v ě t n a  2 0 0 5
V á ž n í  9 5 3 ,  V á ž n í  9 5 3 ,  A r e á l  S t a v e b nA r e á l  S t a v e b n í c h  I z o l a c íí c h  I z o l a c í
(hlavní budova)

udělat! ... nebo stačí ...! jenom zavolat


